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La present acta, una vegada aprovada pel Ple, es publica en la web d'aquest Ajuntament de manera íntegra, sense 

cap mena de restricció i d'accés/consulta oberta en internet. L'eventual presència de dades personals o informació 

que identifique o que pot fer identificables persones físiques, queda omesa o substituïda per ***, llevat que 

concórrega alguna base jurídica que legitime el seu tracte, conforme estableix l'article 6 del Reglament Europeu 

de Protecció de Dades 2016/679 (*RGPD) i l'art. 8 de la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de Protecció 

de Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

 

ACTA NÚM. 14/2022 

 

ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, CELEBRAT EL 

DIA VINT-I-QUATRE DE NOVEMBRE DE DOS MIL VINT-I-DOS 

 

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-quatre de novembre de dos mil vint-i-dos, a les 17 

hores i 15 minuts, es reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, sota la Presidència 

de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Sr. Darío Moreno Lerga, els següents regidors i regidores: 

Sra. María José Carrera Garriga 

Sr. Javier Raro Gualda 

Sra. Ana Mª Quesada Arias 

Sr. Francisco Alejandro Sotoca Ruiz 

Sra. Natalia Antonino Soria 

Sr. Francisco Javier Timón Saura 

Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco 

Sra. María Asunción Moll Castelló 

Sr. Josep Maria Gil Alcamí 

Sr. José Manuel Tarazona Jurado 

Sra. Maria Josep Soriano Escrig 

Sr. Manuel González Sánchez 

Sr. Juan Antonio Guillén Juliá 

Sra. Pilar Berna García 

Sr. Cosme José Herranz Sánchez 

Sra. Carolina Fuertes Gallur 

Sr. Sergio Ramón Muniesa Franco 

Sra. Davinia Bono Pozuelo 

Sr. Guillermo Sampedro Ruiz 

Sr. Roberto Rovira Puente 

Sr. Salvador Montesinos Zamorano 

Sr. Alejandro Vila Polo 

Sr. Carlos López Rodríguez 

 

EXCUSA ASSISTÈNCIA: 

Sra. María Isabel Sáez Martínez 

 

 Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr. Sergio 

Pascual Miralles, a fi de realitzar sessió ordinària del Ple de la corporació, en primera 

convocatòria. 

  

 La Presidència obri l’acte i, vist que tots han sigut convocats en legal forma i que hi ha 

prou quòrum, s’examinen els assumptes que tot seguit es relacionen i que han estat a disposició 

de les persones convocades a aquest Ple des de la data de la convocatòria. 

 

P R I M E R A  P A R T: PART RESOLUTÒRIA 
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1 EXPEDIENT 119432D. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA PLE 

221025 
Resultant que, juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic 

corresponent, s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de 

la següent sessió plenària extraordinària:  

 

25 d’octubre de 2022. 

 

Considerant el que es disposa en article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la 

Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les 

actes de les sessions dels òrgans col·legiats. 

I considerant que, segons el que es preveu en els articles 86 i 89 del vigent Reglament 

Orgànic Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la Corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillén, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos i López. 

Abstencions: 1, senyor Vila; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 23 vots a favor del 

PSOE, Compromís, IP, PP, EU, Ciutadans i Sr. López i 1 abstenció de VOX, ACORDA:  

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària extraordinària: 

 25 d’octubre de 2022. 

 

2 EXPEDIENT 119432D. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA PLE 221027 
Resultant que, juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic 

corresponent, s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de 

la següent sessió plenària:  

27 d’octubre de 2022. 

 

Considerant el que es disposa en article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la 

Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les 

actes de les sessions dels òrgans col·legiats. 

I considerant que, segons el que es preveu en els articles 86 i 89 del vigent Reglament 

Orgànic Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la Corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillén, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos i López. 

Abstencions: 1, senyor Vila; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 23 vots a favor del 

PSOE, Compromís, IP, PP, EU, Ciutadans i Sr. López i 1 abstenció de VOX, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària: 

 27 d’octubre de 2022. 
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3 EXPEDIENT 946980A. JC9/57/20222-PO-JUTJAT DEL CONTENCIÓS Núm. 9 

URBANISME 
 Es dona compte al Ple de l’Ajuntament, del dictamen de la Comissió Informativa de 

Territori i Sostenibilitat, en el qual es dona compte del contingut de la Sentència núm. 275/2022, 

Procediment Ordinari (ORD) -000057/2022. Demandant: Societat de Garantia Recíproca de la 

Comunitat Valenciana, Jutjat contenciós administratiu Núm. 9 de València. 

 

“Es dona compte a la Junta de Govern Local de la sentència núm. 275/22 dictada pel 

Jutjat contenciós administratiu Núm. 9 de València, per la qual es resol el procediment Ordinari 

núm. 57/22, interposat per la Societat de Garantia Recíproca de la Comunitat Valenciana contra 

acord de Ple de 28 d’octubre de 2021 de resolució del PAI del polígon de “Baix Vies” i l’acord 

desestimatori del seu recurs de reposició de data 29 de desembre de 2021, en la seua qualitat 

d’avaladora de l’agent urbanitzador ALSER, SL, a conseqüència de la qual cosa, se li va 

confiscar la garantia prestada. 

La sentència de la qual es dona compte, després d’examinar les dues raons formals 

al·legades sobre la correcta tramitació de l’expedient de resolució, estima el recurs interposat. 

La primera d’elles, referida a la falta de realització d’una primera notificació en paper a la 

demandant, indica que, encara que és una persona jurídica i està obligada a relacionar-se de 

manera electrònica amb l’Administració (art. 14.2 LPACAP) es va utilitzar el sistema de 

notificació i comunicació electrònica de la Diputació d’Albacete, al qual es troba adherit 

l’Ajuntament de Sagunt, i havent transcorregut el termini per a accedir a la notificació es va fer 

constar i es va donar per efectuada aquesta, si bé considera que cal tindre en compte l’art. 43.2 

Del RD 203/2021, del Reglament d’Actuació i Funcionament del Sector Públic per Mitjans 

Electrònics, que disposa que quan, encara que es tracte d’un subjecte obligat a relacionar-se 

electrònicament, no dispose de dades de contacte electrònics per a practicar l’avís de la seua 

posada a disposició, en els procediments iniciats d’ofici per l’Administració, la primera 

notificació es farà en paper, considerant que és el que s’hagué de fer en aquest cas, ja que indica 

que “… no resulta admissible exigir a un administrat, encara que siga una persona jurídica 

obligada a relacionar-se electrònicament amb l’administració, accedir amb una freqüència no 

inferior a deu dies naturals a totes les seus electròniques de totes les administracions 

d’Espanya per a comprovar si s’ha posat a disposició una notificació electrònica … i 

l’Ajuntament actuant no fa ús ni de l’adreça electrònica habilitada única ni de la seua pròpia 

seu electrònica, sinó la d’una Diputació Provincial d’una altra província”. 

I conclou aquest punt indicant que “davant del dubte del correu electrònic al qual 

dirigir els avisos de posada a disposició, havia d’haver efectuat en paper la notificació de la 

incoació de l’expedient”. Amb el que, la falta de notificació en paper, suposa l’omissió d’un 

tràmit essencial del procediment amb omissió del principi d’audiència, la qual cosa és causa de 

nul·litat.  

 I respecte a la segona raó, de falta d’obtenció de dictamen del Consell Jurídic Consultiu, 

indica que la resolució d’un conveni urbanístic el 5 de juny de 2003, quan estava en vigor la 

Llei Reguladora de l’Activitat Urbanística, i per remissió d’aquesta, la Llei de Contractes del 

Sector Públic, RD 2/2000, que en el seu art. 59.3 establia: 

”… serà preceptiu l’informe del Consell d’Estat o òrgan consultiu equivalent de la Comunitat 

Autònoma respectiva en els casos de: 

a) Interpretació, nul·litat i resolució quan es formule oposició per part del 

contractista” 

 I en aquest cas, el contractista sí que va formular oposició, obviant aquest tràmit 

l’administració demandada, la qual cosa també és una tràmit essencial causant de nul·litat de 

l’art. 47.1 e de la LPACAP. 

 Per tot això, declara que no són conformes a dret els acords recorreguts, i es reconeix el 

dret de la societat demandant a la devolució de la quantitat confiscada més els interessos des de 

la data de la confiscació al tipus legal dels diners. 
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Quant a les costes, conforme a l’art. 139 Llei 29/1998, Reguladora de la Jurisdicció 

Contenciós Administrativa, s’imposen a l’Ajuntament recorregut, si bé, limitant-les al màxim 

de la tercera part de la quantia d’aquest recurs. 

Contra la present resolució cal interposar recurs d’apel·lació en el termini dels quinze 

dies següents a la seua notificació, si bé, estudiada la seua viabilitat per part del Despatx que 

assumeix la defensa jurídica municipal, la Prefectura d’Urbanisme i aquesta de Serveis Jurídics, 

no es considera procedent la seua interposició, ja que, si bé, no es comparteix el primer dels 

motius formals, referent a la notificació electrònica, realitzat pel jutjador, i es considera que 

aquesta parla des del més absolut desconeixement en la matèria, negant l’existència d’una seu 

electrònica municipal, respecte del segon d’ells, el relatiu a la falta de dictamen del Consell 

Jurídic Consultiu, es considera que aquest era preceptiu per aplicació supletòria de la legislació 

de contractes, per la qual cosa no es pot rebatre que, en aquest cas, no es va sol·licitar, la qual 

cosa suposa un defecte determinant de nul·litat, que fa inviable que prospere el recurs. 

 

Per la qual cosa, a la vista de tot l’exposat, es proposa a la Junta de Govern Local, així 

com a l’òrgan competent, que és el Ple de la corporació, previ dictamen de la Comissió 

Informativa corresponent, perquè adopte el següent acord: 

ÚNIC: Quedar assabentat de la sentència dictada pel Jutjat contenciós administratiu 

Núm. 9 de València, per la qual s’estima el procediment ordinari núm. 57/22, interposat per la 

Societat de Garantia Recíproca de la Comunitat Valenciana contra acord de Ple de 28 d’octubre 

de 2021 de resolució del PAI del polígon de “Baix Vies” i l’acord desestimatori del seu recurs 

de reposició de data 29 de desembre de 2021, que es declaren no conformes a dret, i es reconeix 

el dret de la demandant al fet que se li retorne la suma confiscada en execució dels actes 

administratius impugnats més els interessos legals des de la data en què aquesta confiscació es 

va fer efectiva, amb imposició de les costes a aquesta Administració demandada. 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 

 

4 EXPEDIENT 1136921H. APROVACIÓ III PLA D’IGUALTAT DE GÈNERE DE 

L’AJUNTAMENT DE SAGUNT (2022-2026) 
En els últims anys l’Ajuntament de Sagunt ha estat desenvolupant diferents línies 

d’acció vinculades amb la igualtat, la diversitat i la prevenció i atenció de les violències 

masclistes. La trajectòria municipal passa per dos plans d’igualtat anteriors que, encara hui dia, 

mostren la carrera de fons per la igualtat de gènere de l’Ajuntament. 

Amb l’aprovació del I Pla d’Igualtat de Gènere (2006-2011) es va definir el compromís 

de tota la corporació municipal amb la proposta d’iniciar canvis orientats, a llarg termini, cap a 

la corresponsabilitat amb la igualtat de gènere al municipi, i molt específicament amb 

l’estratègia de la transversalitat de gènere en la política de l’Ajuntament de Sagunt. 

El II Pla d’Igualtat de Gènere (2012-2014, prorrogat fins a 2015) incorporava un conjunt 

d’actuacions i recursos per a reforçar i donar continuïtat al treball iniciat amb el 

desenvolupament de l’anterior Pla. 

Juntament amb l’elaboració d’aquests dos plans d’igualtat municipals, el compromís de 

la corporació municipal amb la igualtat s’ha materialitzat també amb l’aprovació i 

implementació del Reglament Intern Per a la Transversalitat de Gènere (2015), del Pla 

Municipal d’Actuació i Coordinació enfront de la Violència de Gènere (2018-2022), i del Pla 

d’Igualtat Laboral (2021-2024). 

El municipi de Sagunt va aconseguir el V Premi Construint Municipis Iguals en 

Oportunitats 2013 pel II Pla d’Igualtat de Gènere 2012-2014 convertint-se en la primera 

localitat de la Comunitat Valenciana a fer doblet en el guardó ja en la I Edició del premi (2009) 

havia sigut guardonada pel seu I Pla d’Igualtat de Gènere. Aquests premis van ser el 
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reconeixement explícit i públic del treball que s’havia estat desenvolupant per a la incorporació 

de l’Enfocament Integrat de Gènere en la política local.  

Aquest III Pla d’Igualtat de Gènere que es presenta, dirigeix l’atenció a la transversalitat 

de gènere, de manera que el conjunt de l’acció municipal considere les diferencia i posicions 

socials desiguals de dones i homes i com assignar adequadament accions i recursos orientant-

los a la transformació de la desigualtat identificada, durant tot el procés d’execució de les 

respectives actuacions. 

Se’ls donarà continuïtat a les accions dirigides a combatre la persistència d’estereotips 

de gènere que condicionen innombrables dimensions de la vida de dones i homes; a fomentar 

la corresponsabilitat en l’assumpció de les responsabilitats domèstiques i familiars; a millorar 

les oportunitats d’ocupació per a les dones; estimular la seua participació social, etc., sense 

oblidar l’articulació de mecanismes de prevenció i intervenció enfront de la violència de gènere, 

batalla que no dona treva i a la qual el conjunt de la societat i els poders públics han de destinar 

els màxims esforços. 

El III Pla d’Igualtat de Gènere naix amb la intenció de ser l’instrument orientador 

fonamental de la política municipal i constitueix el marc d’actuació sobre el qual implementar 

polítiques municipals d’igualtat de gènere per als pròxims anys, un pla per a construir un Sagunt 

en el qual les dones tinguen veu i capacitat de decisió, en la qual la precarietat i la pobresa que 

actualment afecta majorment a les dones es vaja erradicant, un territori en la qual totes puguem 

gaudir d’una vida lliure de violències masclistes, en la qual la tasca de les cures i les tasques 

domèstiques estiguen repartides de manera equitativa i justa, en la qual es reconega la diversitat 

sexual, cultural i religiosa, en definitiva, un lloc on les dones se senten protagonistes i iguals en 

la vida econòmica, cultural social i política. 

El III Pla d’Igualtat de Gènere constitueix en definitiva una eina imprescindible per a la 

intervenció de l’Ajuntament, marcant els objectius, les estratègies, les accions i el seu calendari, 

així com els recursos necessaris per a fer de Sagunt un municipi realment igualitari.  

Perquè l’àmbit local és l’idoni en tant proximitat per a revertir les desigualtats de gènere 

existents i poder construir col·lectivament un municipi en igualtat. 

El dia 23 de març de 2021 la Comissió Negociadora va aprovar per unanimitat el 

document del Pla d’Igualtat Laboral de l’Ajuntament de Sagunt; decisió posteriorment 

ratificada per unanimitat per la Taula general de negociació en sessió celebrada el 29 de març 

de l’any en curs. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos i López. Vots 

en contra: 1, senyor Vila; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió 

Informativa de Modernització de l’Administració, el Ple de l’Ajuntament, per 23 vots a favor 

del PSOE, Compromís, IP, PP, EU, Ciutadans i Sr. López i 1 vot en contra de VOX, ACORDA:  

ÚNIC. Aprovar el document del III Pla d’Igualtat de Gènere de l’Ajuntament de Sagunt 

2022-2026, que figura en l’expedient electrònic i es té ací per reproduït amb caràcter general. 

 

5 EXPEDIENT 1213623N. CONSELL MAJOR SAGUNT, NOMENAMENT 

REPRESENTANTS DE CCOO (TITULARS I SUPLENTS) 
Sotmés a votació la ratificació de la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia, sense previ 

dictamen de la Comissió Informativa, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 
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Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

  Ratificar la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia. 

El Consell persones majors en sessió que tingué lloc el dia 21 de setembre de 2022, va 

aprovar els canvis que s’especifiquen a continuació: 

Vistes les peticions formulades per diferents associacions d’aquest municipi per a 

integrar-se en el consell de persones majors, i el canvi de representants realitzats per altres 

associacions que ja estan integrats en aquest consell, es proposa: 

Associacions que sol·liciten el canvi de representants: 

Entitat Cultural de Majors Sagunt Murbíter. 
Titular: Silverio Murciano Gascó. 

Suplent: Sra. Angeles Fernandez Reyes. 

Confederació sindical de comissions obreres del País València. 

El Port de Sagunt, 
Titular Mª Carmen Díaz Escriche 

Suplent: Francisca Lopera Lopez.  

Per a Sagunt-Ciutat, 

Titular: Isidro Andujar Hernandez 

Suplent: José Espinosa Serrano 

Associacions que sol·liciten incloure’s: 

Associació Pensionistes i Jubilats del Centre del Major del Port de Sagunt. 
Titular: Ricardo Fernandez Rierol. 

Suplent: José Navarro Garcia 

Associació de Pensionistes la Gran Il·lusió. 
 Titular: Maria Rubí Gual 

Suplent: Antonio Losa Jerez  

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 20, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Sampedro, Rovira i López. Abstencions: 4, senyors/es 

Muniesa, Bono, Montesinos i Vila; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 20 vots a favor 

del PSOE, Compromís, IP, EU i Sr. López i 4 abstencions del PP, Ciutadans i VOX, ACORDA:  

Primer. Accedir a la petició formulada per Entitat Cultural de Majors Sagunt Murbíter, 

per a canviar als seus representants: 

Titular S. M. G. 

Suplent: A. F.R. 

Segon. Accedir a la petició formulada per Confederació Sindical de Comissions Obreres 

del País Valencià per a canviar els seus representants: 

El Port de Sagunt 

Titular: M. C. D. E. 

Suplent: F. L. L. 

Sagunt 

Titular: I. A. H. 

Suplent J. E. S. 

Tercer. Incloure a l’Associació Pensionistes i Jubilats del Centre del Major, en el 

Consell Municipal de Persones Majors de Sagunt. 

Titular: R. F. R. 

Suplent: J. N. G. 

Quart. Incloure a l’Associació de Pensionistes la Gran il·lusió, en el Consell Municipal 

de persones Majors de Sagunt. 
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Titular: M. R. G. 

Suplent: A. L. J. 

 

6 EXPEDIENT 805002J. PLA URBÀ D’ACTUACIÓ MUNICIPAL (PUAM) 
L’Assemblea General de les Nacions Unides va adoptar al setembre de 2015 l’Agenda 

2030 per al Desenvolupament Sostenible, un pla d’acció a favor de les persones, el planeta i la 

prosperitat. La realitat present fa necessari que per a garantir un futur, les diferents 

administracions públiques, cadascuna en l’àmbit  de les nostres competències, treballem per un 

desenvolupament sostenible. 

 En aquest marc, l’Administració de l’Estat  ha aprovat l’Agenda Urbana Espanyola, un 

document estratègic sense caràcter normatiu que, de conformitat amb els criteris establits per 

l’Agenda 2030, la Nova Agenda Urbana de Nacions Unides i l’Agenda Urbana per a la Unió 

Europea persegueix l’assoliment de la sostenibilitat en les polítiques de desenvolupament urbà. 

Per part seua, la Generalitat  Valenciana ha iniciat ja el procés d’elaboració  i tramitació de 

l’Agenda Urbana Valenciana orientada a la sostenibilitat urbana en la nostra comunitat 

autònoma. 

A nivell de l’administració  local, la Diputació Provincial de València està promovent 

que els municipis de la  província desenvolupen el seu propi “Pla Urbà d’Actuació Municipal” 

(PUAM) com a document estratègic que descriga les línies d’actuació del municipi, amb la 

finalitat última d’incorporar els objectius establits per l’Agenda 2030 i les prioritats futures 

respecte a obres i serveis en l’agenda urbana municipal. Havent-se concretat el contingut mínim 

que han d’incorporar aquests plans municipals en el Butlletí Oficial de la  Província de València 

núm. 88 de data 11 de maig de 2020. 

 

En aquest context, establit com a requisit per la Diputació Provincial de València per a 

accedir al Pla d’Inversions 2021+ que els ajuntament disposaren o almenys  hagueren iniciat 

expedient per a l’elaboració i tramitació d’un PUAM; mitjançant Resolució d’Alcaldia núm. 

4694 de data 17 de juny de 2021, es va ordenar la incoació de procediment per a l’elaboració i 

aprovació del Pla Urbà d’Actuació Municipal (PUAM) de Sagunt, encarregant-se amb 

posterioritat els serveis de redacció a una consultora externa que durant els últims mesos ha 

treballat en la seua confecció. 

 

El document base elaborat ha sigut objecte d’accions de participació ciutadana tant a 

través d’enquesta com sotmetent-ho a consideració del teixit associatiu que integra els Consells 

Sectorials de Medi Ambient, Accessibilitat i també del Consell Econòmic Social; incorporat 

suggeriments de les associacions al text final que s’emporta a la Comissió Informativa 

Permanent del Territori i Sostenibilitat integrada per representants dels grups polítics 

municipals per al seu estudi i dictamen amb caràcter previ a l’aprovació pel Ple de la corporació. 

 

Considerant el que es preveu en la Instrucció de la Diputació Provincial de València 

sobre concepte i contingut dels Plans Urbans d’Actuació Municipal. 

Considerant que els plans són configurats com a instruments programàtics, això és, actes 

administratius, si bé la norma estatal no preveu de manera expressa quin és l’òrgan concret en 

l’àmbit local que ostente la deguda atribució per a la seua aprovació; donat el caràcter 

d’instrument de planificació estratègica del PUAM i el seu caràcter pluriennal, es considera 

oportú sotmetre-ho a aprovació del Ple de la corporació. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 14, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, Sampedro i 

Rovira. Vots en contra: 1, senyor Vila. Abstencions: 9, senyors/es González, Guillen, Berna, 
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Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Montesinos i López; per la qual cosa, de conformitat amb el 

dictamen de la Comissió Informativa de Territori i Sostenibilitat, el Ple de l’Ajuntament, per 

14 vots a favor del PSOE, Compromís i EU, 1 vot en contra de VOX i 9 abstencions d’IP, PP, 

Ciutadans i Sr. López, ACORDA:  

 ÚNIC: Aprovar el Pla Urbà d’Actuacions Municipals (PUAM) que hi ha en l’expedient 

electrònic 805002J i es té ací per reproduït amb caràcter general. 

 

7 EXPEDIENT 1170278M. ACORD DE COL·LABORACIÓ ENTRE 

AJUNTAMENT I GENERALITAT VALENCIANA EN PLANS D’INSPECCIÓ 

CONTRA L’INTRUSISME 
ANTECEDENTS 

En el marc establit per la Llei 15/2018, de 7 de juny, de la Generalitat, de turisme, oci i 

hospitalitat de la Comunitat Valenciana, la Secretaria autonòmica de Turisme té com a objectius 

prioritaris la sostenibilitat, la qualitat i la competitivitat del model turístic valencià, amb especial 

atenció a les relacions transversals que propicia l’activitat turística entre diverses 

administracions públiques competents en matèria de turisme, en l’àmbit de la denominada 

governança o gestió col·laborativa. 

El llibre III de la Llei 15/2018 regula l’activitat turística, i en concret el seu títol II, 

dedicat a la disciplina turística, té per objecte contribuir a una adequada ordenació del sector 

mitjançant la lluita contra l’intrusisme i les activitats fraudulentes, vetlant a més pels interessos 

i drets tant de la prestació de serveis com de les persones usuàries de serveis turístics. 

D’acord amb l’anterior, el Decret 105/2019, de 5 de juliol, del Consell, pel qual estableix 

l’estructura orgànica bàsica de la Presidència i de les conselleries assigna a la Direcció General 

de Turisme, les competències previstes en l’ordenament jurídic, en matèria de promoció i 

ordenació del turisme, així com les funcions de control, coordinació i supervisió de l’activitat i 

funcionament de Turisme Comunitat Valenciana, i les competències administratives en l’àmbit 

inspector i sancionador. 

Així mateix, Turisme Comunitat Valenciana desenvolupa els seus programes d’actuació 

orientats a enfortir la competitivitat de la Comunitat Valenciana com a destinació turística 

mediterrània de referència internacional, alineats amb els objectius de l’Eix 2 Empreses i 

competitivitat turística del Llibre blanc per a la nova estratègia turística de la Comunitat 

Valenciana. 

En aquest marc, amb caràcter anual i per mandat de la llei 15/2018 recollit en l’article 

81 d’aquesta, s’elabora un Pla d’Inspecció l’objectiu principal de la qual és supervisar, controlar 

i verificar el compliment de la normativa turística i el correcte funcionament de les activitats i 

serveis en aquesta matèria. 

Dins del pla d’inspecció, es troba el programa d’intrusisme que inclou campanyes de 

control de l’oferta il·legal i competència deslleial en la comercialització d’habitatges d’ús 

turístics, dissenyada des de la Direcció General de Turisme, i executades pels Serveis 

Territorials de Turisme i en la qual fan el treball de camp els agents d’inspecció adscrits a ells. 

La llei 15/2018 estableix, en el seu article 82, el caràcter essencial de la coordinació i 

cooperació amb altres administracions públiques en l’àmbit de les activitats de la inspecció, i 

més en concret el suport i concurs per part dels cossos de policia dependents de les entitats 

locals. 

Les actuacions per a realitzar en les campanyes de sensibilització contra l’intrusisme en 

el lloguer d’habitatges d’ús turístic es realitzen en municipis destacats per la seua importància 

turística, existint en algunes ocasions dificultats per a l’execució motivades per la disponibilitat 

de mitjans personals per a atendre l’àmplia oferta existent. Per la qual cosa la inspecció turística 

requereix de la col·laboració de les administracions locals i en concret el reforç de la policia 

local contribuint a millorar així la seua correcta i completa labor de la Inspecció. 

L’Ajuntament de Sagunt realitzarà les labors de suport a la inspecció turística a partir 

de les dades que es faciliten pel Servei Territorial de Turisme de València, els seus propis i 



 9 

sempre dins del marc de les competències municipals de policia, recollides en l’article 25.2. f) 

i de promoció del turisme en l’àmbit local, de l’article 25. 2. h), tots dos de la Llei 7/1985, de 2 

d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local; vetlant per la qualitat del producte turístic a 

la ciutat i pels diversos interessos i drets dels i les professionals del sector turístic i persones 

usuàries d’aquests serveis. Actuant en els seus respectius àmbits de competència, totes dues 

administracions DECLAREN la seua voluntat de col·laboració conformement als següents 

punts: 

PRIMER. Les campanyes es realitzaran al llarg de tot l’any amb especial èmfasi en els 

períodes vacacionals. 

SEGON. Es planificaran i duran a terme jornades informatives sobre normativa turística 

a impartir per part dels Serveis Territorials de Turisme als efectius de la Policia Local. 

TERCER. L’aportació de la policia local se centrarà en el marc de les seues 

competències municipals, i consistirà a recaptar informació, a partir de les dades que li siguen 

facilitats pel Servei Territorial de Turisme sobre la suposada activitat de comercialització 

d’habitatges d’ús turístic, amb la finalitat d’obtindre les següents dades: 

- Identificació amb nom i DNI de la persona propietària i/o gestor responsable de l’habitatge 

vacacional que s’ofereix (s’aportarà telèfon i mail sempre que es puga). Domicili a l’efecte de 

notificacions de la persona propietària i /o gestor. 

- Identificació de l’habitatge vacacional objecte de lloguer que no publicite el número 

d’inscripció en el registre d’empreses, establiments i professions turístiques, incloent-hi la 

direcció completa de l’immoble i quan això siga possible la referència cadastral d’aquesta. 

- A través de la informació obtinguda en la inspecció, descripció de les característiques que 

defineixen l’oferta turística dels habitatges detectats (canals de comercialització/publicitat en 

els quals s’ofereixen o qualsevol altre canal de venda turística, porter, etc.), períodes oferits i/o 

contractats, model de contracte i serveis propis de la indústria hotelera que inclou l’allotjament 

en el seu cas, modalitats de pagament, fiança etc. 

- Comprovació de l’exhibició del distintiu d’inscripció de l’habitatge turístic en el Registre 

autonòmic, a l’interior de l’habitatge. 

QUART. La policia local recollirà en una fitxa, prèviament dissenyada a aquest efecte, 

les dades necessàries i una vegada emplenada la remetrà al Servei Territorial de Turisme de 

València. 

CINQUÉ. El Servei Territorial de Turisme de València iniciarà les actuacions 

administratives que procedisquen a partir de la informació rebuda sobre els habitatges turístics 

detectats. 

SISÉ. Els recursos personals destinats a la campanya de control de l’oferta il·legal i 

competència deslleial en la comercialització d’habitatges d’ús turístic, seran assignats per les 

respectives entitats. 

SETÉ. Es constituirà una comissió de seguiment per a avaluar el treball de col·laboració 

desenvolupat entre les dues entitats. En el si d’aquesta comissió s’establiran de mutu acord els 

períodes d’actuació, les dates de les campanyes i les zones del municipi objecte d’aquestes. 

VUITÉ. A l’efecte de valoració de la campanya de col·laboració el Servei Territorial de 

Turisme elaborarà estadístiques de les actuacions realitzades i al final de cada any de vigència 

d’aquesta col·laboració es realitzarà una avaluació conjunta dels resultats obtinguts. 

NOVÉ. La col·laboració que s’estableix entrarà en vigor en el moment de la signatura 

del present document. Tindrà una duració d’un any, prorrogable anualment per les parts 

tàcitament, si arribat el moment de la seua extinció cap de les parts haguera manifestat la seua 

voluntat de desistir amb un termini d’antelació mínim de 3 mesos. Així mateix, la seua vigència 

també pot finalitzar abans del termini previst per mutu acord de les parts. 

FONAMENTS DE DRET 

Donada l’esfera competencial atribuïda als municipis per la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 

Reguladora de les Bases de Règim Local i, en concret, per l’article 25.2, que reconeix en tot 

cas com a competències pròpies, en els termes de la legislació de l’Estat i de les comunitats, 
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entre altres, les referides a la informació i promoció de l’activitat turística d’interés i àmbit local 

i la promoció de la cultura. 

Vist que el present acord de col·laboració no implica cap mena d’obligació econòmica.  

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 24, Senyors/as. Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; 

per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de Promoció de la 

Ciutat, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

PRIMER. Aprovar les bases de col·laboració entre Ajuntament i Generalitat Valenciana 

en el desenvolupament d’accions contra l’intrusisme i la competència deslleial en matèria de 

turisme. 

SEGON. Facultar l’alcalde per a la seua signatura. 

 

Se sotmet a votació la urgència dels assumptes de l’ordre del dia del punt 8 al 17 tots dos 

inclusivament, de conformitat amb el que s’estableix en l’art. 109.4 del Reglament d’Orgànic 

Municipal, resulta:  

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 24, Senyors/as. Alcalde, Carrera, Rar, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillén, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

 Declarar la urgència dels assumptes i procedir-ne al debat. 

 

8 EXPEDIENT 1214449K. DECLARACIÓ EN DEFENSA DELS DRETS DE LES 

PERSONES AMB DISCAPACITAT INTEL·LECTUAL. PER UNA VIDA DIGNA I DE 

QUALITAT (SOCOLTIE) 

A les 17 hores i 57 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic en aquest assumpte, en virtut del que es preveu en l’art. 123 del ROM. 

La sessió es reprén a les 18 hores i 7 minuts. 

 

Llegida la proposició política presentada pels Grups Municipals PSOE, Ciutadans i Sr. 

López, sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“En Socoltie coincidint amb el 40 aniversari de la seua fundació com a societat 

cooperativa i amb motiu de la celebració el pròxim 3 de desembre del Dia Internacional de les 

Persones amb Discapacitat i com a acrònim de Societat Cooperativa Limitada de Treballs 

d’Integració i Educatius, és una cooperativa d’iniciativa social, sense ànim de lucre, del 

municipi de Sagunt. Com a organització civil relacionada amb el Tercer Sector de l’acció social, 

ha tingut sempre el gran privilegi de treballar amb persones amb discapacitat intel·lectual, 

escoltant les seues necessitats i guiant-les en l’ardu camí del seu desenvolupament personal de 

la mà d’una formació socioeducativa inherent als valors del cooperativisme: democràcia, 

responsabilitat, solidaritat, ajuda mútua, igualtat, equitat i transparència. Una labor amb vista a 

transformar la seua realitat quotidiana a fi de millorar la seua qualitat de vida i d’afavorir la 

seua integració sociolaboral. 

Per la seua naturalesa d’ús i servei públic, en el curs dels seus 40 anys, Socoltie s’ha 

constituït com un recurs social especialitzat en l’esquema dels Serveis Socials de l’Ajuntament 

de Sagunt i de la Generalitat Valenciana, atenent com es mereix a aquest col·lectiu i arribant 

allí on l’Administració Pública no aconseguia. D’aquesta manera hem contribuït a la promoció 

de la inclusió social i al reconeixement dels drets del nostre col·lectiu, en situació vulnerable i 
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en risc d’exclusió, sustentant amb la nostra intervenció els principis democràtics de justícia 

social, solidaritat, igualtat i participació.  

Recordant els orígens de la fundació de Socoltie, en 1982, aquest 3 de desembre de 

2022, Dia Internacional de les Persones amb Discapacitat, volem posar en valor i recordar a les 

institucions públiques i ciutadania en general, la important labor social de les diferents 

associacions i entitats que, sense ànim de lucre, treballen en el nostre municipi a favor de les 

persones amb alguna mena de discapacitat: ja siga física, sensorial i/o intel·lectual. 

 Per a nosaltres com a educadors, parlar de les persones amb discapacitat és fer-ho, com 

assenyala l’OMS, de “la minoria més àmplia del món”. I potser resideix en això, en el fet de 

ser una minoria, la principal causa de la seua falta d’atenció. 

En general, les persones amb discapacitat manquen de mitjans necessaris per a 

desembolicar-se socialment i poder dur a terme una vida en comú. Així, tenen més dificultats 

que altres col·lectius a exercir els seus drets: a una educació escolar inclusiva, a la salut, a una 

formació adequada respecte a les condicions de possibilitat de la seua inserció sociolaboral, i 

als seus ingressos i habitatge dignes, que els permeten els majors nivells d’autonomia. 

Diàriament, han d’afrontar barreres de tota mena (físiques, cognitives, socials); són vulnerables 

a l’abús, a la violència física o moral, a la discriminació social… En definitiva, davant de 

qualsevol problemàtica plantejada, com a minoria social que són, pateixen una falta de recursos 

i mitjans que els facilite la seua vida.  

  En Socoltie, entorn de la Declaració dels Drets Humans i l’Agenda 2030 per al 

Desenvolupament Sostenible, es recorda a les institucions públiques i ciutadania que no n’hi ha 

prou amb el reconeixement dels drets sinó que cal treballar per ells des d’un enfocament integral 

sense relegar a ningú. Per un desenvolupament sostenible només possible des de la no 

discriminació, donant via a la participació de tots els ciutadans en un Estat de Dret. Treballar a 

favor de les persones amb discapacitat i pel seu accés i inclusió a la societat no és només una 

qüestió de justícia, sinó una inversió en el nostre futur comú. 

No obstant això, aquests objectius no poden aconseguir-se amb accions individuals, sinó 

que ha de ser el resultat d’un nou enfocament de governança en el qual les institucions públiques 

(com assenyala la Constitució) es comprometen i complementen la seua acció amb les entitats 

del Tercer Sector per la justícia social, la igualtat i la inclusió social. 

Per tot això, des de la cooperativa Socoltie instem el govern municipal i els representants 

dels diferents partits polítics de l’Ajuntament de Sagunt, que s’adherisquen a aquesta declaració 

institucional en defensa de les persones amb discapacitat intel·lectual adoptant els següents 

acords: 

1. Reconeixement del servei essencial i de la “utilitat pública” de societats com 

Socoltie, que treballen (sense ànim de lucre) a favor de les persones i col·lectius 

vulnerables, en risc d’exclusió social, contribuint al benestar social de la comunitat.  

2. Compromís de diàleg i col·laboració continua amb aquestes entitats per a 

continuar avançant en el desenvolupament i aplicació de polítiques que tinguen en 

compte les qüestions relatives a la discapacitat en tots els àmbits d’intervenció: 

educació, serveis socials, formació i ocupació, salut, habitatge, cultura, esport i oci. 

3. Treballar per a l’elaboració d’un pla estratègic que estudie i detecte les necessitats 

a cobrir per aquest col·lectiu a nivell municipal i propose un nou enfocament 

d’accessibilitat universal (disseny per a tots), integral i transversal, que es 

configure amb un extens conjunt de mesures molt diverses en pro del gaudi dels 

drets de les persones discapacitades quant a l’accés i ús dels espais públics i entorns, 

processos, béns, productes i serveis, així com els objectes, eines i dispositius, per a 

fer-los comprensibles, utilitzables i practicables per totes les persones, en condicions 

de seguretat i comoditat i de la forma més autònoma i natural possible. 

4. Promoure la consciència ciutadana pel valor de “el públic”, fomentat campanyes 

de sensibilització sobre les problemàtiques socials i les contribucions que poden fer 

les persones amb discapacitat en la societat saguntina, adquirint la responsabilitat de 
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facilitar els suports necessaris perquè elles mateixes posen veu a les seues capacitats, 

valors i reivindicacions.  

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

 Aprovar la Declaració Institucional dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb 

caràcter general. 

 

9 EXPEDIENT 1214458Y. PROPOSICIÓ DIVERSOS GRUPS POLÍTICS 25 DE 

NOVEMBRE, DIA INTERNACIONAL DE L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA 

CONTRA LA DONA  

Llegida la proposició política presentada pels Grups Municipals del PSOE, Compromís, 

PP, EU i Ciutadans, sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

L’Assemblea General de les Nacions Unides, amb l’ànim de posar el focus en la 

violència que s’exercia contra les dones pel fet de ser-ho, en 1999 va decidir declarar el 25 de 

novembre com a Dia Internacional de l’Eliminació de la Violència contra les Dones. Se’ns insta 

a totes i tots a la tasca de conscienciació i sensibilització.  
Els ajuntaments, diputacions provincials, capítols i Consells Insulars volem manifestar 

la nostra repulsa cap a totes les formes de violència recollides en el Conveni d’Istanbul i ens 

sumem a totes les veus que clamen per un futur en igualtat i lliure de violències.  
Mes de 1.160 dones assassinades per la seua parella o exparella des que hi ha registre 

en 2003. Assassinades per ser dones. Hem de sumar a aquesta esgarrifosa xifra totes aquelles 

violències exercides contra les dones i assenyalades en l’esmentat Conveni. Són pèrdues 

inassumibles en una societat avançada i moderna. Estem davant d’una qüestió d’Estat, de salut 

pública i un greu atemptat als Drets Humans.  
Tenim davant una realitat innegable que ens interpel·la a tots i totes a una acció ferma 

en pro de l’erradicació de la violència contra les dones i de les actituds socials que la toleren, la 

justifiquen o fins i tot la banalitzen, hem d’intensificar esforços per a combatre el masclisme i 

condemnar totes les actituds, pràctiques i conductes que consenten i reprodueixen les violències 

masclistes.  
La legislació espanyola ha tingut importants avanços normatius arribant a comptar amb 

una legislació que és un referent per a molts Estats, sent Espanya el primer a acordar, en 2017, 

un Pacte d’Estat contra la Violència de Gènere. És temps que la societat prenga consciència i 

interioritze que, com ha dit l’Organització de les Nacions Unides, la violència contra les dones 

és una vulneració dels drets humans que aconsegueix proporcions pandèmiques.  
Observem amb preocupació l’augment al nostre país del nombre de dones que tenen 

algun sistema de seguiment policial, d’igual manera l’increment de menors en situació de 

vulnerabilitat, ja que la violència que pateixen les mares s’estén a ells. Alertem de l’augment 

de la violència vicària (47 menors des de 2013) i mostrem la nostra preocupació pel 

desemparament que pateixen els orfes i òrfenes. 
Encara que semble obvi, potser no està de més recordar que les dones no desitgen ser 

víctimes, no desitgen ser valentes, volen ser simplement lliures.  
 

Per tot això, es proposen al Ple de l’Ajuntament de Sagunt, les següents propostes:  
• Convidem totes l’Entitats Locals a adherir-se a aquesta Declaració, i secundem totes les veus 

que treballen per un futur lliure de violències.  
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• Ratifiquem el nostre compromís amb el Pacte d’Estat contra la Violència de Gènere i recordem 

la necessitat de continuar avançant en el seu desenvolupament, així com l’especial paper que 

juguen els ajuntaments.  
• Hem de continuar treballant en la ruptura del silenci, la sensibilització i conscienciació a la 

ciutadania del problema estructural de la societat que suposa la violència masclista.  
• Instem a millorar la coordinació contínua entre els diversos agents socials implicats en la 

violència contra les dones. Hem de millorar la resposta institucional a tots els nivells, evitant el 

risc de victimització secundària i millorant la confiança de les víctimes.  
• Demandem la utilització de tots els recursos que siguen necessaris en l’assistència, ajuda i 

protecció de les víctimes, els seus fills i filles.  
• Hem d’impulsar el debat social perquè el públic deixe de ser privat. Els ajuntaments som la 

majoria de les vegades el primer recurs i, a vegades, l’únic del qual disposen les dones en cerca 

d’objecció i denúncia de la violència que pateixen.  
• Creiem de summa importància donar un impuls a la formació dels agents implicats per a 

garantir una resposta especialitzada i integral a les víctimes.  
 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1. Senyora Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, i López. 

Vots en contra: 1, senyor Vila; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 23 vots a favor del 

PSOE, Compromís, IP, PP, EU, Ciutadans i Sr. López i 1 vot en contra de VOX, ACORDA:  

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

A les 18 hores i 50 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic assistent a la sessió, en virtut del que preveu l’art. 124 del ROM i vigent 

Carta de Participació Ciutadana de Sagunt. 

La sessió es reprén a les 19 hores i 35 minuts. 

 

10 EXPEDIENT 1214480D. PROPOSICIÓ DIVERSOS GRUPS POLÍTICS 

LLANÇAMENT HABITATGES SAREB 

Llegida la proposició política presentada pels grups municipals del PSOE, Compromís 

i EU sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:  

   “La Societat de Gestió d’Actius Procedents de la Reestructuració Bancària (Sareb) es 

crea en 2012 per a comprar actius immobiliaris de caixes d’estalvi bancs que havien fet fallida 

en la crisi de 2008. Es va constituir amb una participació econòmica d’un 45% de capital públic 

-que es va emetre a través del FROB (Front Reestructuració Ordenació Bancària)- un 55% de 

capital d’origen privat -bancs asseguradores-. La creació d’una societat d’aquest tipus estava 

inclosa al Memoràndum d’Entesa signada amb la Unió Europea per al rescat bancari amb 

l’objectiu de netejar el sistema bancari espanyol d’actius improductius que llastraven els seus 

balanços, absorbint l’enorme volum d’elements immobiliaris provinents de la recessió del boom 

especulatiu a la construcció a la fi de la dècada dels 90 principis dels 2000.  

Fins a l’assumpció del deute de l’entitat per part del Govern d’Espanya, el fons de rescat 

bancari (FROB) era l’accionista principal de la Sareb amb un 45,9% de les accions. La resta del 

capital (54,1%) va ser comprat pel Govern amb 1€ i es va repartir entre entitats bancàries 

asseguradores com Santander, CaixaBank, Sabadell, Kutxabank, Ibercaja, Bankinter, Unicaja 

Banc, Cajamar o Mapfre. Quan es va constituir la Sareb a la fi de 2012 fins a 2013, l’entitat va 

començar a gestionar una cartera de 200.000 actius problemàtics per un valor de més de 50.000 

M€. En 2021, la Sareb s’ha deslligat del 40% dels seus actius tòxics. El seu valor final de 30.000 

M€ és el que ha assumit el Govern per les consideracions de les institucions organismes 

europeus.  
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En aquest temps des de la SAREB s’han dut a terme pràctiques poc ètiques de dubtosa 

legalitat, així com actuacions que no tenen en compte el drama social de les persones que 

habiten els immobles són víctimes de l’especulació, el desnonament de famílies vulnerables o 

clàusules abusives en els contractes de lloguer, entre altres. I per a fer front a pràctiques no 

desitjades, la Sareb haurà de convertir-se en una eina social per a fer efectiu el dret a l’habitatge 

digne al nostre país.  

La igualtat de les persones comença en disposar un habitatge per a poder desenvolupar 

una vida en dignitat, per això no hem d’oblidar les dades de desnonaments són dramàtics que 

demostren que, malgrat els grans avanços, ampliació de les ajudes, diferents mesures duts a 

terme pels Govern central i autonòmic en matèria d’habitatge, es necessita avançar des de tots 

els vessants i organismes; entre altres coses per a evitar els desnonaments de persones 

vulnerables sense alternativa residencial, i garantir així, íntegrament, el dret a l’habitatge.  

A la Comunitat Valenciana hi ha 18.775 habitatges socials, que suposen només el 0,6% 

del total d’habitatges del nostre territori, que són segons l’INE 3.147.062. Una quantitat tres 

vegades menor que la mitjana espanyola (1,8%) 5,5 vegades menor a la de la mitjana de la Unió 

Europea (9,3%).  

   Mentrestant, la necessitat d’habitatge públic segueix en augment tant a nivell estatal 

com autonòmic. I per aquesta crisi de l’emergència residencial, presentem la següent. 

 

MOCIÓ 

1. Instar el Govern espanyol a:  
a) La cessió immediata o qualsevol altre títol que trasllade la gestió i ús de tots els 

habitatges de la SAREB al parc públic autonòmic, per a destinar-les a lloguer social o 

assequible amb la conseqüent prohibició de la seua venda a fons voltors, SOCIMIS 

Societats Anònimes Cotitzades d’Inversió Immobiliària), o entitats que tenen 

objectiu especulatiu. Estudiar els mecanismes legals per a aquesta cessió de la titularitat.  

b) Habilitar els mecanismes legals, amb la col·laboració de les organitzacions socials 

implicades, que possibiliten la suspensió de manera indefinida dels procediments de 

desnonament a les persones que es troben en situació de vulnerabilitat o en lloguers 

assequibles, propietat de la SAREB, sense alternativa residencial, amb l’objectiu que 

dels serveis socials puguen oferir solucions alternatives. 

c) Designar un organisme per al seguiment de l’activitat de la SAREB i la comprovació 

del compliment dels seus objectius, ara que és una entitat pública. Aquest organisme ha 

de servir per a promoure la millora dels protocols d’actuació de la SAREB en la 

regularització i renovació de lloguers, en la investigació d’alternatives davant dels 

impagaments ocupacions de famílies vulnerables de bona fe, possibilitar la mediació en 

les situacions de llançament o demanda judicial, etc. 

d) Modificar l’objecte social de la SAREB per a convertir a aquesta societat en una eina 

pública per a garantir el dret a l’habitatge amb duració indefinida.  

e) Elaborar un cens dels actius que té en propietat la SAREB, els cedits als ajuntaments i 

Comunitats Autònomes.  

f) Vist l’oportunitat del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència i els seus 

programes de construcció d’habitatges en arrendament social assequible en edificis 

energèticament eficients i vista la demanda real d’habitatge social. Atés que moltes 

CCAA no tenen sòl per a desenvolupar aquests programes, dur a terme les gestions 

pertinents amb la SAREB perquè el sòl urbanitzable que té, que són més de 72 milions 

de m², en tot l’Estat, servisca per a construir habitatges destinats a lloguer social 

assequible, sense opció a venda, així com d’altres infraestructures dotacionals 

educatives, sanitàries, socials, públiques, les corresponents zones verdes que beneficien 

al conjunt de la societat, en funció de les necessitats del territori.  

 

2. Instar el Consell de la Generalitat a:  
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a) Realitzar seguiment dels casos de llançament o demanda judicial d’habitatges de la 

SAREB per a la promoció de la millora dels protocols de regularització i renovació de 

lloguers, en la qual participe tant l’administració autonòmica com les organitzacions 

socials implicades.  

b) Treballar amb el Ministeri competent per a l’adscripció d’aquest parc públic 

d’habitatges a la CCAA o a entitats locals en el cas que així es designe, així com el sòl 

urbanitzable segons necessitats.” 

  

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 19, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Sampedro i Rovira. Vots en contra: 3, senyors/es Muniesa, 

Bono i Montesinos. Abstencions: 2, senyors Vila i López; per la qual cosa, el Ple de 

l’Ajuntament, per 19 vots a favor del PSOE, Compromís, IP i EU, 3 vots en contra del PP i 

ciutadans i 2 abstencions de VOX i Sr. López, ACORDA:  

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

 En aquests moments abandona la sessió el Sr. Fernández. 

 

11 EXPEDIENT 1214487N. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PROHIBICIÓ 

IMPORTACIÓ PRODUCTES AGRÍCOLES D’EGIPTE I TURQUIA 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Compromís sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:  

 “La penetració i implantació de plagues de cultius al nostre territori és un greu problema 

per al sector agrícola que, malgrat els esforços de les persones que viuen de l’agricultura i de 

les administracions, no s’ha pogut solucionar. 

La principal dificultat per a la citricultura deriva de l’arribada de plagues autòctones 

que, procedents d’altres zones del planeta, no disposen de depredadors naturals i s’expandeixen 

de manera exponencial. El cotonet de Sud-Àfrica és un exemple clar d’aquest fenomen i de les 

seues conseqüències.  

D’altra banda, la UE està implementant una política de producció agrícola sostenible en 

el marc de l’Estratègia de la Granja a la Mesa que suposarà una reducció del 50% dels pesticides 

químics perillosos per al 2030, per a assegurar la salut de les persones que treballen en el camp, 

la dels consumidors i del medi ambient en general.  

Malgrat això, la resta de països importadors de la UE continuen utilitzant molts 

productes que, ja en l’actualitat, no estan permesos als països comunitaris, sent així que les 

nostres produccions tenen un desavantatge pel que respecta al cost de producció mentre totes 

aquestes produccions continuen entrant i competint amb els nostres productes.  

A pesar que els països tercers continuen utilitzant molts productes fitosanitaris no 

autoritzats a Europa, això no alliberarà els seus productes de veure’s afectats per plagues, fins 

al punt d’haver-se incrementat les intercepcions de productes amb plagues en les importacions, 

que ha arribat fins a un 41% fins a agost respecte a l’any passat.  

Les dades més preocupants, pel que respecta a possibles ratificacions de l’Acord amb 

Mercosur, són les deteccions de plagues procedents del Brasil, amb un increment respecte a 

l’any passat del 544%, a més d’altres països de Sud-Amèrica, o les últimes deteccions de 

productes sud-africans que acumula intercepcions de Phyllosticta citricarpa (taca marró), que 

han motivat la paralització de les importacions de la varietat de la taronja València Batega. 

A més, l’autorització d’aquests productes als països d’origen suposa un risc per a qui 

acaba consumint finalment el producte, en aquest cas la ciutadania europea, ja que fins a agost 

hi ha hagut 481 intercepcions de fruites i hortalisses contaminades amb matèries actives no 
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autoritzades per la Unió Europea o amb “Límits Màxims de Residus” per damunt dels 

estàndards europeus, la major part per la presència de Metil-clorpirifs o clorpirifs. 

El més cridaner d’aquesta substància és la distribució per països de la procedència de 

les intercepcions, ja que la gran majoria corresponen a produccions de Turquia (86% del total) 

seguida d’Egipte (10%). Aquestes dades, aportats pel Sistema Europeu d’Alerta Ràpida per a 

Aliments i Pinsos (RASFF), evidencien que és necessari repensar els acords d’importació als 

països de la UE, més si observem que les restriccions aranzelàries de les produccions 

valencianes per a entrar a Turquia se situen en el 54%, mentre que les de Turquia per a importar 

al territori de la UE són només del 20%. 

A pesar que la UE va augmentar els controls a les importacions turques des de finals de 

l’any passat, això no s’ha traduït en una menor presència de substàncies detectades. Molt al 

contrari: s’ha incrementat significativament. 

 

És per tot això que presentem la següent  

 

PROPOSTA D’ACORD 

PRIMER. L’Ajuntament de Sagunt insta el Govern d’Espanya a exigir a la Unió 

Europea que es prohibisquen les importacions de productes agrícoles procedents de Turquia i 

Egipte mentre no s’apliquen les mateixes restriccions d’ús de fitosanitaris que s’apliquen als 

estats membres de la UE. 

SEGON. L’Ajuntament de Sagunt insta el Govern d’Espanya a exigir a la Unió Europea 

que implemente un tractament en fred unificat per a totes les importacions agrícoles de tercers 

països, seguint el sistema més exigent requerit als països membres de la Unió Europea per a 

exportar a altres països.  

TERCER. Donar trasllat d’aquest acord al Ministeri d’Agricultura, Pesca i 

Alimentació.” 

  

El Sr. Vila proposa una esmena d’addició que suposa afegir a la part resolutiva dos nous 

punts que diuen: 

“QUART. L’Ajuntament de Sagunt insta el Govern d’Espanya que es desmarque de tot 

acord o legislació internacional que penalitze els nostres productors quant als problemes 

mediambientals, mentre es revisen els acords de lliure comerç amb països estrangers, perquè 

siguen sotmesos a la mateixa regulació que han de complir les empreses i productors espanyols.  

CINQUÉ. L’Ajuntament de Sagunt insta el Govern d’Espanya que reforce els controls 

fronterers amb tots els productes de tercers països que arriben al nostre mercat, en ordre d’evitar 

fraus en l’etiquetatge i l’entrada a Espanya de plagues que perjudiquen els nostres productors”. 

El Sr. Gil no accepta l’esmena pel que fa al punt quart, però sí que accepta afegir a la 

seua moció el punt cinqué afegint “que només existisquen un o dos punts d’entrada”. 

 

Sotmesa l’esmena a votació plantejada per VOX en el referent únicament al punt quart, 

resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2; Sr. Fernández i Sra. Sáez. Vots a favor: 8, senyors/es González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Montesinos, Vila i López. Vots en contra: 13, senyors/es 

Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, 

Sampedro, Rovira. Abstencions 2, senyors/es. Muniesa, Bono, per la qual cosa, el Ple de 

l’Ajuntament, per 8 vots a favor d’IP, VOX i REGIDOR NO ADSCRIT, 13 vots en contra de 

PSOE, COMPROMÍS i EU i 2 Abstencions de PP, ACORDA:  

No aprovar l’esmena d’addició respecte al punt quart proposada per VOX. 

 

Sotmés l’assumpte a votació degudament esmenat, resulta: 
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Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, Sr. Fernández i Sra. Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, 

Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, 

Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la 

qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

PRIMER. L’Ajuntament de Sagunt insta el Govern d’Espanya a exigir a la Unió 

Europea que es prohibisquen les importacions de productes agrícoles procedents de Turquia i 

Egipte mentre no s’apliquen les mateixes restriccions d’ús de fitosanitaris que s’apliquen als 

estats membres de la UE. 

SEGON. L’Ajuntament de Sagunt insta el Govern d’Espanya a exigir a la Unió Europea 

que implemente un tractament en fred unificat per a totes les importacions agrícoles de tercers 

països, seguint el sistema més exigent requerit als països membres de la Unió Europea per a 

exportar a altres països.  

TERCER. Donar trasllat d’aquest acord al Ministeri d’Agricultura, Pesca i 

Alimentació.” 

QUART. L’Ajuntament de Sagunt insta el Govern d’Espanya que reforce els controls 

fronterers amb tots els productes de tercers països que arriben al nostre mercat, en ordre d’evitar 

fraus en l’etiquetatge i l’entrada a Espanya de plagues que perjudiquen els nostres productors i 

que només existisquen un o dos punts d’entrada. 

 

12 EXPEDIENT 1214491T. PROPOSICIÓ PP NO REVISIÓ DEL DELICTE DE 

SEDICIÓ 
Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Partit Popular sense 

previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:  

 “Recentment, i en el marc de la negociació dels Pressupostos Generals de l’Estat per a 

l’any 2023, el govern d’Espanya ha tornat a fer pública la seua intenció reformar del delicte de 

sedició, tipificat en l’article 544 del Codi Penal i que castiga als qui, sense estar compresos en 

el delicte de rebel·lió, s’alcen pública i tumultuàriament per a impedir, per la força o fora de les 

vies legals, l’aplicació de les lleis. Aquesta reforma va ser avançada per l’executiu al gener de 

2020, tres mesos després de la condemna imposada pel Tribunal Suprem als líders del procés, 

en aplicació d’aquest article.  

El 10 de novembre de 2022, el president del Govern va confirmar que presentarà una 

iniciativa legislativa per a derogar el delicte de sedició i substituir-lo per un altre de “desordenes 

públics agreujats”. Les lleis d’Espanya no poden redactar-se en la seu d’ERC ni per la 

conveniència política de Pedro Sánchez. Ni la Constitució, ni l’Estat de Dret poden rendir-se a 

les necessitats de cap dirigent polític i menys a les d’aquells que es van alçar contra la nostra 

Nació. En cap país europeu es reformaria el delicte de sedició per part dels sediciosos.  

Amb aquest anunci, el govern d’Espanya reprén un perillós precedent; el de cedir de 

manera constant i permanent a les pretensions més radicals dels seus socis parlamentaris, encara 

que amb això, no sols soscaven els principis i fonaments de l’Estat de Dret, sinó que posen 

clarament en qüestió la independència del poder judicial en tornar a corregir les sentències del 

Tribunal Suprem i en la politització de la justícia en admetre que siguen els polítics condemnats 

per sedició els qui modifiquen les penes dels delictes que han comés.  

Dit d’una altra manera, en cas que es duga a terme aquesta reforma, el govern d’Espanya 

estaria participant activament en el descrèdit i el menyscapte de dues institucions fonamentals 

de l’Estat, com són les Corts Generals i els tribunals de Justícia, beneficiant políticament i 

judicialment els qui en el seu moment van tractar d’atemptar contra la integritat territorial i 

l’ordre constitucional d’Espanya.  

Les Comunitats Autònomes han de pronunciar-se públicament si secunden reduir les 

penes establides en el delicte de sedició, o si bé, rebutgen aquesta modificació. Es considera 

essencial que des de les Comunitats Autònomes i els Ajuntaments existisca un pronunciament 

explícit manifestant el rebuig a qualsevol acció que supose afeblir a l’Estat. Des d’aquestes 
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institucions que formen part de l’Estat s’ha de dur a terme una defensa a ultrança del principi 

que tots som iguals davant la Llei.  

Ni Pedro Sánchez és digne de la tradició democràtica del PSOE ni el PSOE pot callar 

davant aquest episodi sense ser còmplice exprés d’aquesta barbaritat política. El silenci dels 

seus dirigents i barons és una traïció als valors que un dia van decidir representar i als electors 

que van votar per ells.  

No deixa de ser sorprenent que, al mateix temps que l’executiu es mostra favorable a 

derogar el delicte de sedició, semble haver oblidat altres propostes com l’anunciada en 2019 

per a prohibir per llei la celebració de referèndums il·legals.  

És necessari ressaltar que, segons les últimes dades demoscòpiques conegudes, menys 

d’un 20% de la població espanyola recolza l’executiu en la seua decisió de rebaixar les penes 

pel delicte de sedició. Fins i tot un 49% dels qui declaren haver recolzat en les urnes l’actual 

partit en el govern es mostren contraris a aquesta reforma.  

Espanya és una democràcia estable i consolidada, però no per això menys necessitada 

d’institucions fortes, que compten no sols amb el suport de la llei sinó també de l’estima i la 

confiança dels ciutadans. Per això veiem amb preocupació la inèrcia de l’actual Govern a 

transigir amb les reclamacions dels seus socis parlamentaris, siguen aquestes per a cessar la 

secretària d’Estat-Directora del Centre Nacional d’Intel·ligència, o per a no recórrer davant el 

Tribunal Constitucional una llei autonòmica d’ensenyament fet a mida per a no complir amb 

una sentència judicial. L’anunci de la reforma del delicte de sedició és només una més de les 

concessions, però donada l’aritmètica parlamentària, no sembla que vaja a ser l’última.  

Davant tals circumstàncies, és temps de sol·licitar al Govern i al seu president que 

exercisquen lleialment les funcions que tenen encomanades, actuen en defensa de l’Estat i de 

les seues institucions i, per tant, que no cedisquen davant les pretensions dels qui, emparats en 

la llei, han fet i fan tot el possible menyscabar-la.  

Hi haurà entesa entre les dues grans forces polítiques d’Espanya. Però serà amb aquest 

PP i amb un altre PSOE. Un en el qual no estiga un Pedro Sánchez que ha humiliat a una Nació 

que mereix un Govern més digne del que hui manca, i un nou projecte que garantisca major 

qualitat democràtica.  

Els interessos generals de la nació i dels espanyols han de prevaldre sempre, fins i tot 

per damunt dels interessos particulars del govern o de qui ostente la seua presidència.  

Per tot el que s’ha exposat, el Grup Popular a l’Ajuntament de Sagunt, presenta la 

següent:  

PROPOSTA D’ACORD  
L’Ajuntament de Sagunt insta el president del Govern i al Govern d’Espanya a:  

PRIMER. Retirar de manera immediata la iniciativa parlamentària presentada i no dur 

a terme cap modificació del Codi Penal que supose derogar el delicte de sedició. 

SEGON. Complir, acatar i respectar la Constitució espanyola, aprovada de manera 

majoritària pels espanyols, en la qual no té cabuda la sedició ni els referèndums il·legals, i, 

sobretot, ratificar l’article 2 d’aquesta: “la Constitució es fonamenta en la indissoluble unitat de 

la nació espanyola, pàtria comuna i indivisible de tots els espanyols, i reconeix i garanteix el 

dret a l’autonomia de les nacionalitats i regions que la integren i la solidaritat entre totes elles”. 

  

 Per part del Sr. Vila, es presenta una esmena d’addició d’un punt, que diu: 

 “TERCER: Insta els grups parlamentaris del Congrés dels Diputats a contemplar totes 

les eines legals previstes en la Constitució Espanyola, inclosa la Moció de Censura, per a 

censurar les accions del Govern relacionades amb els canvis del delicte de sedició en el Codi 

Penal”. 

 

Sotmesa a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 2, senyors/es Montesinos i 
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Vila. Vots en contra: 15, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, 

Moll, Gil, Tarazona, Soriano, Muniesa, Bono, Sampedro i Rovira. Abstencions: 6, senyors/es 

González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes i López; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, 

per 2 vots a favor de Ciutadans i VOX, 15 vots en contra del PSOE, Compromís, PP i EU i 6 

abstencions d’IP i Sr. López, ACORDA:  

 No aprovar l’esmena transcrita anteriorment. 

 

 Se sotmet l’assumpte a votació, resultant: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 5, senyors/es Muniesa, 

Bono, Montesinos, Vila i López. Vots en contra: 13, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, Sampedro i Rovira. 

Abstencions: 5, senyors/es González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per 5 vots a favor del PP, Ciutadans, VOX i Sr. López, 13 vots en contra del 

PSOE, Compromís i EU i 5 abstencions d’IP, ACORDA:  

 No aprovar la proposició dalt transcrita.   

 

13 EXPEDIENT 1214499E. PROPOSICIÓ PP I EU ESMENES AL PRESSUPOST 

DE LA GENERALITAT VALENCIANA 

Es presenta una transaccional que refon els punts 13 i 14. 

 

Llegida la proposició política presentada pels grups municipals del Partit Popular i 

d’Esquerra Unida, sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:  

  

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Aquesta proposició, igual que en anys precedents, pretén que es prenguen en 

consideració una sèrie d’inversions abans que el Pressupost de la Generalitat per a 2023 

s’aprove de manera definitiva.  

Entenem que és el moment per a realitzar propostes, de fer arribar a la Generalitat 

Valenciana les reivindicacions sobre inversions que necessita la nostra ciutat.  

 Una vegada presentat el pressupost de la Generalitat per a 2023, observem com no s’han 

contemplat les inversions que tots venim reivindicant i procediria plantejar-les com a esmenes 

als comptes autonòmics.  

Creiem transcendental reivindicar unes certes inversions necessàries per a la nostra 

ciutat i considerem important que s’incloguen en els pròxims pressupostos de la Generalitat 

Valenciana que ja han iniciat la seua tramitació parlamentària.  

Per això entenem necessari posicionar-nos com a Ajuntament i reivindicar totes aquestes 

iniciatives perquè aquest Ple confirme les peticions i es traslladen als grups amb representació 

en les Corts Valencianes, per a la seua tramitació tant si les han fetes seues com si 

aconsegueixen acords transaccionals, i donen suport a les reivindicacions que, com a esmena 

als pressupostos es tramiten, si realment volem que la nostra ciutat siga una zona prioritària 

dins de la Comunitat Valenciana i que això es veja traduït en una aportació econòmica directa 

al municipi.  

Considerem molt important apostar pel Patrimoni, la cultura i el turisme, 

infraestructures de tota mena, educatives, viàries, sanitàries i socials, però també l’impuls al 

teixit productiu, la indústria, el comerç i el suport al fet que les empreses instal·lades a la nostra 

ciutat siguen generadores d’ocupació, igual que l’estímul que necessiten empreses de nova 

implantació per a instal·lar-se al nostre territori.  

 

Per tot això detallem les propostes que des del Partit Popular i Esquerra Unida elevem 

al Ple per a la seua aprovació:  
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Primer. L’Ajuntament de Sagunt aprova les esmenes que a continuació es relacionen i 

acorda el seu trasllat als grups amb representació en les Corts Valencianes, per a la seua 

tramitació, tant si les fan seues com si aconsegueixen acords transaccionals, i les secunden en 

la seua tramitació. 

 

ESMENES PRESSUPOSTOS GENERALITAT VALENCIANA 2023 

 

1. REMODELACIÓ I POSADA EN VALOR DEL RECINTE DE LA GERÈNCIA 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 5.000.000€ primera anualitat 

Motivació: després d’aconseguir la plena titularitat municipal del recinte de la Gerència, sent 

una peça clau dins de la nostra història i que s’ha de considerar com l’emblema del patrimoni 

industrial de la nostra ciutat. Per tot això entenem que és de vital importància continuar amb 

una labor, ja iniciada amb la rehabilitació dels edificis de les oficines, la seu de la Unió Musical 

Portenya i l’Antic Casino, i posar en valor tot el recinte mitjançant un projecte global, 

preferentment educatiu, impulsat per la Generalitat Valenciana. 

2. CONSTRUCCIÓ DE DOS CENTRES CEAM PER A PERSONES MAJORS 

2.1 PORT DE SAGUNT, ECONOMAT 

Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives 

Quantia: 3.000.000 € 

PRIMERA ANUALITAT 1.000.000 

2.2 SAGUNT 

Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives 

Quantia primera anualitat: 1.000.000 € 

Motivació: els dos centres existents a la nostra ciutat es troben saturats, i encara que 

l’Ajuntament ha facilitat locals per a ampliar les necessitats d’aquests edificis, és important la 

construcció d’un centre en cada nucli de població perquè les persones majors del nostre 

municipi puguen desenvolupar totes les activitats amb normalitat.  

El mes d’abril de 2019 des del govern de la GVA es va adquirir el compromís amb els majors 

del nucli del Port de Sagunt, de l’adaptació de l’edifici de la cooperativa, pertanyent al complex 

de la Gerència, com a seu per a la seua CEAM, i en pressupost no apareix cap partida 

pressupostària per a això. 

Existeix el compromís de la GVA, a través del pla Convivint, i reclamem la seua consignació 

després d’anys d’espera. 

3. RESTAURACIÓ CASTELL DE SAGUNT I MURALLES 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1.500.000 € 1a anualitat 

Motivació: El Castell de Sagunt és l’espai més visitat de la nostra ciutat i per això requereix 

d’un esforç comú i d’una implicació constant per l’administració gerent que garantisca l’estat 

d’un espai d’aquesta importància cultural i patrimonial. 

4. RONDA DEL CASTELL DE SAGUNT 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 300.000 € 

Motivació: el Castell de Sagunt és l’espai més visitat de la nostra ciutat i per això requereix 

d’un esforç comú i d’una implicació constant per l’administració gerent. 

L’entorn del Castell i en concret el manteniment de la ronda del Castell de Sagunt requereix un 

esforç que han d’assumir totes les administracions implicades, sent la Generalitat la gestora 

d’aquest ric patrimoni. 

5. CONSTRUCCIÓ D’UNA RESIDÈNCIA, UN CENTRE DE DIA I UN CRIS PER A 

MALALTS MENTALS 

Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives 

Quantia: 1.000.000 € primera anualitat 
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Motivació: amb una població de quasi 70.000 habitants la necessitat de disposar al nostre 

municipi d’aquests serveis, per desgràcia és cada vegada major. 

La necessitat d’una residència, d’un centre de dia i d’un Cris per a malalts mentals és essencial 

i per això se sol·licita que aquesta inversió es realitze al solar que per part de l’ajuntament se 

cedisca a aquest efecte. 

Existeix el compromís de la GVA, a través del pla Convivint, i reclamem la seua consignació 

després d’anys d’espera. 

6. POSADA EN VALOR DE LES TERMES ROMANES DESCOBERTES A LA PARTIDA 

DE GAUSA 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 300.000€ 

Motivació: durant l’execució del traçat del gasoducte Tivissa-Paterna, al seu pas pel nostre 

terme municipal, es va realitzar una troballa de gran importància patrimonial consistent en unes 

termes romanes en bon estat de conservació. Per això considerem que és la Conselleria la que 

ha de fer front a aquesta mena d’inversions en tractar-se d’una troballa patrimonial essencial de 

la nostra història. 

7. MILLORA TRANSPORT URBÀ 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 2.000.000 € 1a anualitat 

Motivació: la comunicació entre tots dos nuclis, Sagunt i el Port de Sagunt, ha de ser una 

prioritat en la nostra gestió. Entenem que en una ciutat els problemes de transport urbà s’han 

de millorar en totes les seues possibilitats. Sent el tramvia un dels mitjans de transport públic 

ecològic, socialment sostenible i segur, que considerem una opció imprescindible per al nostre 

municipi. 

8. VIA VERDA OJOS NEGROS I REALITZACIÓ D’UN CENTRE D’INTERPRETACIÓ 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: incrementar la partida en un 1.000.000 € 

Motivació: es tracta d’ultimar una infraestructura mediambiental i potenciar el cicloturisme, 

recuperar una infraestructura històrica que unia les mines de Terol amb la zona siderúrgica del 

nostre municipi. Per això es fa necessari un centre de recepció, descans i interpretació de la 

història industrial, i ultimar la seua connexió amb el Port de Sagunt a més d’amb la via Xurra. 

9. CAMINS RURALS 

Conselleria d’Agricultura, desenvolupament rural, emergència climàtica i transició ecològica  

Quantia: 200.000 € 

Motivació: sent l’agricultura un sector rellevant a la nostra comarca considerem que el 

manteniment dels camins rurals d’accés a totes les zones de cultiu és responsabilitat de 

l’administració autonòmica i per això reclamem una inversió major en els camins rurals. 

10. PONT A LA CV309 ENTRE CANET D’EN BERENGUER I EL PORT DE SAGUNT 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.500.000 € primera anualitat 

Motivació: realitzar un pont entre tots dos municipis confrontants és necessari per al 

desenvolupament de totes dues poblacions. Sol·licitem que des de la Generalitat s’invertisca en 

aquesta infraestructura que afecta moltes persones de la nostra ciutat. 

L’avaluació ambiental de la proposta, exigeix de la mateixa GVA un pas al capdavant a l’hora 

de facilitar el projecte i la seua execució per a evitar les traves a una proposta que va ser 

contemplada en el seu moment amb la recuperació del tram de la desembocadura.  

11. MILLORA EN L’ACCESSIBILITAT DELS CENTRES HISTÒRICS DELS DOS 

NUCLIS 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.000.000 € 

Motivació: l’accessibilitat a les vies del nostre municipi es venen millorant de manera 

exponencial durant els últims anys, a aquestes accions la Generalitat ha de fer una inversió de 
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manera extraordinària en els centres històrics del nostre municipi a causa de la singularitat 

d’aquests. 

12. CENTRE D’ESPECIALITATS NUCLI DE SAGUNT 

Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública 

Quantia: 2.000.000 € 

Motivació: el Centre d’Especialitats actual, situat al Port de Sagunt, resulta insuficient per a la 

demanda de la població que el té com a referència, en acollir les necessitats de la nostra comarca 

i part de les comarques confrontants, i que s’ha vist agreujat en l’actual situació, que exigeix 

una millora en mitjans materials i personals. Pel que considerem important l’execució d’un nou 

centre instal·lat en el nucli de Sagunt. 

13. MANTENIMENT DELS CONSULTORIS MÈDICS 

Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública 

Quantia: 150.000 € 

Motivació: en l’actualitat a la nostra ciutat disposa de centres consultoris mèdics auxiliars en 

Baladre, Almardà, Sagunt-Raval, Centre de Planificació i Unitat de Conductes Addictives. Tots 

ells sota l’empara d’un conveni regulador del manteniment d’aquests. 

Aquest conveni s’hauria de revisar perquè les obligacions de l’administració autonòmica siga 

l’eficaç i eficient, dotant d’una quantia major a aquests serveis en l’actual situació. 

14. REHABILITACIÓ DE L’ALQUERIA DE L’AIGUA FRESCA I TORRES DE 

VIGILÀNCIA 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 3.000.000 € 

Motivació: recuperació d’un monument històric que dona peu a la recuperació de vestigis de la 

història de la nostra ciutat 

15. CONVENI AJUNTAMENT I GENERALITAT VALENCIANA PER Al 

MANTENIMENT DEL PATRIMONI HISTÒRIC - INDUSTRIAL DE LA NOSTRA 

CIUTAT 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1.000.000 € 

Motivació: mitjançant la signatura d’aquest conveni poden posar-se en marxa accions afegides 

a les ja iniciades, que garantisquen la conversió i manteniment dels vestigis industrials de la 

nostra ciutat, amb especial atenció a l’aportació a la Fundació del Patrimoni Industrial, per si o 

en la forma que interesse a la Generalitat per a la seua realització. 

16. DESDOBLAMENT DE LA CV-309 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 3.000.000€ primera anualitat, tres anualitats  

Motivació: finalització de l’últim tram de la CV-309 en el qual no s’ha executat el desdoblament 

d’aquest vial. Amb aquest desdoblament s’afavoreix la circulació i millora la seguretat 

d’aquesta, sense que l’execució d’una rotonda provisional siga solució per a l’increment previst 

de trànsit rodat i tampoc es puga esperar a l’execució de Parc Sagunt II. 

17. CONNEXIÓ PARC SAGUNT AMB LA V23, AP7 I A7 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.000.000€ primera anualitat 

Motivació: la connexió amb aquestes tres vies resulten imprescindibles per a un eficaç 

desenvolupament de les infraestructures en el municipi. Amb ells es completaria la xarxa viària 

de connexió de Parc Sagunt fins a la V-23, l’AP-7 i l’A-7, sense que per al seu desenvolupament 

calga esperar a la futura execució de la segona fase de Parc Sagunt, atés que aquestes es van 

proveir en la primera fase. 

18. CARRIL BICI PUÇOL-EL PORT DE SAGUNT 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.200.000€ en quatre anualitats 



 23 

Motivació: existeix un projecte que defineix el traçat d’aquest carril bici que uneix dues 

poblacions veïnes. Realitzar les mesures oportunes per a executar aquest vial no motoritzat 

necessari per a aquesta connexió. 

19. EXPROPIACIÓ ANELL EXTERIOR DELTA DEL PALÀNCIA 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.000.000€ 

Motivació: iniciar el procés expropiatori de tot l’anell exterior del Delta del Palància per a 

procedir a la seua adequació i conversió en una gran pulmó verd per a la ciutat. 

20. ADEQUACIÓ DEL PALÀNCIA AL SEU PAS PEL NUCLI DE SAGUNT 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.000.000€ 

Motivació: després de la realització del projecte necessari per a l’adequació del llit del riu 

Palància al seu pas pel nucli urbà de Sagunt. Realitzar una labor continuista de condicionament 

del llit al seu pas per Sagunt, connectant aquesta adequació amb la ja realitzada durant passades 

legislatures. 

21. CONSULTORI MÈDIC D’ALMARDÀ 

Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública 

Quantia: 1.000.000 € 

Motivació: execució d’un nou Consultori Mèdic per al nucli de la platja d’Almardà pel fet que 

l’actual es troba saturat quant a l’ús per l’augment de població no estacional en aquest nucli. 

22. AJUDES A les ENTITATS FESTIVES 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 100.000 € 

Motivació: som una població activa i diversa, que es desenvolupa en tots els àmbits culturals i 

festius. Per la qual cosa sol·licitem la incorporació d’aquesta partida en els Pressupostos de la 

Generalitat de l’any pròxim, de cara a ajudar a aquestes entitats després d’haver hagut de fer un 

esforç extra després de suspendre totes les seues activitats a causa de la pandèmia l’any passat.  

23. PROMOCIÓ TURÍSTICA 

Conselleria d’Economia Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball 

Quantia: 100.000 € 

Motivació: la nostra població té un perfil eminentment turístic, entre altres. En ser un sector 

que hem de potenciar per ser un dels sectors més perjudicats per la pandèmia i la crisi, i 

sol·licitem que la Generalitat Valenciana s’implique de manera activa en aquesta matèria 

fomentant turísticament al nostre municipi. 

24. DEPURADORA 

Conselleria d’Agricultura, desenvolupament rural, emergència climàtica i transició ecològica  

Quantia: 9.500.000€ primera anualitat 

Motivació: a causa de la necessària reubicació de la depuradora existent al Port de Sagunt i atés 

que l’estudi d’aquesta nova ubicació ja està realitzat, es pretén que s’incloga aquesta inversió 

en els Pressupostos de la Generalitat Valenciana del 2023, després d’anys de retards acumulats 

i sense la necessitat d’esperar al desenvolupament total de Parc Sagunt II. 

25. REHABILITACIÓ  

Barri Baladre I 

Conselleria d’Habitatge i arquitectura bioclimàtica  

Quantia: 1.769.824´76€ fins a 2025 després de la concessió de l’ARRUR 

Anualitat 2023: 884.912,38 

Motivació: a causa de les característiques especials d’aquest barri, necessita un pla d’actuació 

integral, que contemple, entre altres, la rehabilitació dels habitatges públics propietat de la 

GVA. 

S’ha aprovat aquest passat mes d’octubre el plec de prescripcions per a l’adjudicació del 

contracte de redacció del projecte per a les obres de rehabilitació d’edificis i entorn de la Plaça 

Juan Ramon Jiménez, encara que després de la concessió, en 2021 s’hauria d’haver iniciat 
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l’actuació amb una inversió de 265.473,71€, que no s’havia dut a terme i que, sumada a 

l’anualitat de 2022, de 176.932,48€ feien un total per al pressupost de 442.406,19. 

Al que s’ha de sumar l’anualitat prevista per a 2023 de 442.456,19 € 

26. REALITZAR UN CENTRE INTEGRAL DE FORMACIÓ PROFESSIONAL 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1M d’euros primera anualitat 

Motivació: a més del centre de formació previst en Parc Sagunt, es requereix d’un altre dins 

integral de formació professional. Aquesta infraestructura és fonamental per a la millora del 

sector productiu i de competitivitat en el mercat de treball. Gràcies a ella respondrem amb 

eficàcia a les demandes educatives i socials a través de les diverses modalitats formatives que 

en elles s’impartisquen i derivat d’això a les demandes laborals. 

27. PLATAFORMA LOGÍSTICA FERROVIÀRIA 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1M de € primera anualitat 

Motivació: aquesta plataforma és imprescindible per a consolidar el desenvolupament portuari 

i logístic no sols de la nostra ciutat sinó de la Comunitat Valenciana. 

28. AUDITORI 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1.000.000 d’euros primera anualitat 

Motivació: la gran quantitat d’activitat desenvolupada, per les cada vegada més abundants 

entitats culturals i festives de la nostra localitat, requereix d’un espai capaç d’albergar a la 

quantitat de gent que, cada vegada en major número acudeixen als seus actes.  

Un espai ampli, polivalent i flexible és imprescindible per a donar resposta a aquesta necessitat. 

29. INFRAESTRUCTURES HIDRÀULIQUES DEL PORT DE SAGUNT  

Quantia: tanc turmenta 1.000.000 € primera anualitat 

Motivació: després de quasi 7 anys sense dur-se a terme cap infraestructura, els últims 

temporals de pluja han posat en relleu la necessitat de continuar amb l’execució 

d’infraestructures que pal·lien en certa manera els episodis de pluges i inundacions que es 

produeixen en la zona baixa del Port de Sagunt per a alleujar l’evacuació de pluvials en la zona.  

30. COL·LECTORS ALMARDÀ 

Quantia: 1.000.000 € primera anualitat 

Motivació: des de la passada legislatura, en què es va aprovar la proposta del Partit Popular per 

a renovar el col·lector de Clavegueram d’Almardà, així com que s’agilitzara la solució de 

l’evacuació de pluvials en la zona, portem esperant amb retards injustificats, sense que fins hui 

s’hagen donat solucions efectives que solucionen els problemes d’aquesta zona residencial. 

31. REHABILITACIÓ DE LA NAU 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1.000.000 d’euros primera anualitat 

Motivació. L’adquisició de la Nau per part de la GVA, després d’anys de litigi, amb la 

impossibilitat de fer ús d’ella, durant tot aquest temps, requereix d’una inversió i adaptació 

d’aqueixa infraestructura com a contenidor cultural de primer ordre per a albergar tot tipus 

d’activitats culturals, musicals, escèniques… 

32. FONS AJUDES COVID I ANTICRISI A AJUNTAMENT  

Quantia: 1.000.000 € 

Motivació. Les entitats locals al llarg de la passada pandèmia ens vam convertir en 

l’administració més pròxima a l’hora de posar en marxa mesures amb les quals donar solució a 

les demandes dels veïns sense que per part de l’administració autonòmica ni de l’estat ens 

facilitaren els recursos necessaris per a fer-los front i que en l’actualitat s’han vist agreujades 

per la crisi i la inflació que fa suportar a la institució un increment desmesurat dels costos, per 

la qual cosa correspon en aquest punt que l’administració autonòmica revertisca a la institució 

municipal part dels esforços econòmics realitzats. 

33. CONSTRUCCIÓ DE L’IES NÚM. 5 
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Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 10.229.836,97 

2023 4.352.733,09€ 

Motivació: l’Ajuntament va realitzar una cessió d’una parcel·la dotacional educativa a la 

Generalitat Valenciana per a la construcció d’un Institut d’Educació de Secundària. El projecte 

d’aquest centre educatiu ja està realitzat i pel qual l’oferta educativa de secundària del nostre 

municipi s’ampliarà en 24 unitats més i les de batxillerat augmentarà en 8. La societat educativa 

juntament amb l’Ajuntament sempre ha reclamat aquesta inversió i per això es reitera. 

Per part de l’equip de govern s’ha acceptat la delegació de competències a través del programa 

edificant, es van produir retards i canvi d’anualitats quedant fixats inicialment, els seus imports 

per als anys 2021-2022.  

Actualment s’han reconegut obligacions per valor de 4 milions, per la qual cosa el pendent 

d’obra hauria de finalitzar-se en la seua integritat en 2023.  

34. AULARI D’INFANTIL DEL COL·LEGI VICTORIA-JOAQUIN RODRIGO 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia total: 1.670.451,08 € 

2023 1.400.558,99 € 

Motivació: seguint la mateixa línia argumental que en la propostes anterior, requerim la 

construcció d’aquesta infraestructura educativa necessària. 

L’any passat vam plantejar que per part de l’equip de govern s’havia acceptat la delegació de 

competències a través del programa edificant, i es van produir retards i canvi d’anualitats que 

enteníem es tornarien a produir, amb el consegüent trasllat dels seus imports als anys 2021 i 

2022. 

En 2021, no s’ha va executar l’obra, en aquest 2022 s’han reconegut obligacions per 269.892,09 

per la qual cosa reclamem que el restant s’execute en la seua integritat per a 2023. 

35. INTERVENCIÓ INTEGRAL CEE SANT CRISTÒFOL 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia total: 932.172,48 € 

2023 404.337,2 

Motivació: seguint la mateixa línia argumental que en les propostes sobre infraestructures 

educatives anteriors, requerim de la finalització de la construcció d’aquesta infraestructura 

educativa necessària. 

Per part de l’equip de govern es va acceptar la delegació de competències a través del programa 

edificant, però les demores en el seu inici i canvi d’anualitats fa que s’hagen acumulat retards i 

malgrat haver reclamat el seu inici i finalització en 2022, s’han reconegut obligacions per 

527.835,28 per la qual cosa reclamem que el restant s’execute en la seua integritat per a 2023. 

36. PAVELLÓ SUNP VI 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 2.000.000 € 

Motivació: finalització de les obres del Pavelló SUNP VI que estaven incloses en el Pla 

Confiança amb una dotació econòmica de 3.400.000 € dels quals cal revertir a les arques 

municipals l’avançament parcial que es té consignat per part municipal. 

37. REHABILITACIÓ Racó Horta (Baix Vies) 

Conselleria d’Habitatge i arquitectura bioclimàtica  

Quantia: incrementar a 400.000€ primera anualitat 

Motivació: a causa de les característiques especials d’aquest barri, i l’execució de les obres de 

consolidació estructural, es necessita un pla d’actuació integral, que contemple, entre altres, la 

rehabilitació dels habitatges de propietat de la GVA. 

38.- REMODELACIÓ PASSEIG MARÍTIM I AVINGUDA MEDITERRANI  

Quantia: 18.000.000 €, primera anualitat 1.000.000€ 

El mes d’octubre passat per part de la Junta de Govern Local es va realitzar la sol·licitud de 

concessió del passeig marítim del Port de Sagunt a la Demarcació de Costes. 
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La intenció és aconseguir tot tipus d’ajudes per a fer realitat aqueixa remodelació en el termini 

previst. 

39. AJUDA AL FESTIVAL DEL CÒMIC DE LA COMUNITAT VALENCIANA 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 30.000 EUROS 

Motivació: Sagunt acull, des de fa 9 anys, el festival del còmic Splash que, a més, des de 2017, 

és el Festival del Còmic de la Comunitat Valenciana. Està organitzat per l’Ajuntament de 

Sagunt i, col·labora en les seues últimes edicions la pròpia Conselleria de Cultura, si bé el pes 

pressupostari l’assumeix la corporació local en la seua gran majoria. Donada la repercussió del 

festival, un dels principals del circuit del còmic i la novel·la gràfica d’Espanya, i la necessitat 

de continuar creixent com una de les cites culturals de primer ordre a la Comunitat Valenciana, 

es requereix un major compromís per part de la Generalitat i la Conselleria de Cultura.” 

  

 Per part del Sr. Gil, es presenta una esmena als punts 3 i 12 de la proposició:  

“Punt 3. Afegir en el títol Castell de Sagunt i Teatre Romà. I en el Punt 12. afegir en el títol 

Centre Integrat de Salut.” 

 

 Esmena que és assumida per part del ponent. 

 

Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, 

Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

 

Primer. L’Ajuntament de Sagunt aprova les esmenes que a continuació es relacionen i 

acorda el seu trasllat als grups amb representació en les Corts Valencianes, per a la seua 

tramitació, tant si les fan seues com si aconsegueixen acords transaccionals, i les secunden en 

la seua tramitació. 

 

ESMENES PRESSUPOSTOS GENERALITAT VALENCIANA 2023 

 

1. REMODELACIÓ I POSADA EN VALOR DEL RECINTE DE LA GERÈNCIA 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 5.000.000€ primera anualitat 

Motivació: després d’aconseguir la plena titularitat municipal del recinte de la Gerència, sent 

una peça clau dins de la nostra història i que s’ha de considerar com l’emblema del patrimoni 

industrial de la nostra ciutat. Per tot això entenem que és de vital importància continuar amb 

una labor, ja iniciada amb la rehabilitació dels edificis de les oficines, la seu de la Unió Musical 

Portenya i l’Antic Casino, i posar en valor tot el recinte mitjançant un projecte global, 

preferentment educatiu, impulsat per la Generalitat Valenciana. 

2. CONSTRUCCIÓ DE DOS CENTRES CEAM PER A PERSONES MAJORS 

2.1 PORT DE SAGUNT, ECONOMAT 

Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives 

Quantia: 3.000.000 € 

PRIMERA ANUALITAT 1.000.000 

2.2 SAGUNT 

Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives 

Quantia primera anualitat: 1.000.000 € 

Motivació: els dos centres existents a la nostra ciutat es troben saturats, i encara que 

l’Ajuntament ha facilitat locals per a ampliar les necessitats d’aquests edificis, és important la 
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construcció d’un centre en cada nucli de població perquè les persones majors del nostre 

municipi puguen desenvolupar totes les activitats amb normalitat.  

El mes d’abril de 2019 des del govern de la GVA es va adquirir el compromís amb els majors 

del nucli del Port de Sagunt, de l’adaptació de l’edifici de la cooperativa, pertanyent al complex 

de la Gerència, com a seu per a la seua CEAM, i en pressupost no apareix cap partida 

pressupostària per a això. 

Existeix el compromís de la GVA, a través del pla Convivint, i reclamem la seua consignació 

després d’anys d’espera. 

3. RESTAURACIÓ CASTELL DE SAGUNT I MURALLES/CASTELL DE SAGUNT I 

TEATRE ROMÀ 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1.500.000 € 1a anualitat 

Motivació: el Castell de Sagunt és l’espai més visitat de la nostra ciutat i per això requereix 

d’un esforç comú i d’una implicació constant per l’administració gerent que garantisca l’estat 

d’un espai d’aquesta importància cultural i patrimonial. 

4. RONDA DEL CASTELL DE SAGUNT 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 300.000 € 

Motivació: el Castell de Sagunt és l’espai més visitat de la nostra ciutat i per això requereix 

d’un esforç comú i d’una implicació constant per l’administració gerent. 

L’entorn del Castell i en concret el manteniment de la ronda del Castell de Sagunt requereix un 

esforç que han d’assumir totes les administracions implicades, sent la Generalitat la gestora 

d’aquest ric patrimoni. 

5. CONSTRUCCIÓ D’UNA RESIDÈNCIA, UN CENTRE DE DIA I UN CRIS PER A 

MALALTS MENTALS 

Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives 

Quantia: 1.000.000 € primera anualitat 

Motivació: amb una població de quasi 70.000 habitants la necessitat de disposar al nostre 

municipi d’aquests serveis, per desgràcia és cada vegada major. 

La necessitat d’una residència, d’un centre de dia i d’un Cris per a malalts mentals és essencial 

i per això se sol·licita que aquesta inversió es realitze en el solar que per part de l’ajuntament 

se cedisca a aquest efecte. 

Existeix el compromís de la GVA, a través del pla Convivint, i reclamem la seua consignació 

després d’anys d’espera. 

6. POSADA EN VALOR DE LES TERMES ROMANES DESCOBERTES A LA PARTIDA 

DE GAUSA 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 300.000€ 

Motivació: durant l’execució del traçat del gasoducte Tivissa-Paterna, al seu pas pel nostre 

terme municipal, es va realitzar una troballa de gran importància patrimonial consistent en unes 

termes romanes en bon estat de conservació. Per això considerem que és la Conselleria la que 

ha de fer front a aquesta mena d’inversions en tractar-se d’una troballa patrimonial essencial de 

la nostra història. 

7. MILLORA TRANSPORT URBÀ 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 2.000.000 € 1a anualitat 

Motivació: la comunicació entre tots dos nuclis, Sagunt i el Port de Sagunt, ha de ser una 

prioritat en la nostra gestió. Entenem que en una ciutat els problemes de transport urbà s’han 

de millorar en totes les seues possibilitats. Sent el Tramvia un dels mitjans de transport públic 

ecològic, socialment sostenible i segur, que considerem una opció imprescindible per al nostre 

municipi. 

8. VIA VERDA A OJOS NEGROS I REALITZACIÓ D’UN CENTRE D’INTERPRETACIÓ 
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Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: incrementar la partida en un 1.000.000 € 

Motivació: es tracta d’ultimar una infraestructura mediambiental i potenciar el cicloturisme, 

recuperar una infraestructura històrica que unia les mines de Terol amb la zona siderúrgica del 

nostre municipi. Per això es fa necessari un centre de recepció, descans i interpretació de la 

història industrial, i ultimar la seua connexió amb el Port de Sagunt a més d’amb la via Xurra. 

9. CAMINS RURALS 

Conselleria d’Agricultura, desenvolupament rural, emergència climàtica i transició ecològica  

Quantia: 200.000 € 

Motivació: sent l’agricultura un sector rellevant a la nostra comarca considerem que el 

manteniment dels camins rurals d’accés a totes les zones de cultiu és responsabilitat de 

l’administració autonòmica i per això reclamem una inversió major en els camins rurals. 

10. PONT A LA CV309 ENTRE CANET D’EN BERENGUER I EL PORT DE SAGUNT 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.500.000 € primera anualitat 

Motivació: realitzar un pont entre tots dos municipis confrontants és necessari per al 

desenvolupament de totes dues poblacions. Sol·licitem que des de la Generalitat s’invertisca en 

aquesta infraestructura que afecta moltes persones de la nostra ciutat. 

L’avaluació ambiental de la proposta, exigeix de la pròpia GVA un pas al capdavant a l’hora 

de facilitar el projecte i la seua execució per a evitar les traves a una proposta que va ser 

contemplada en el seu moment amb la recuperació del tram de la desembocadura.  

11. MILLORA EN L’ACCESSIBILITAT DELS CENTRES HISTÒRICS DELS DOS 

NUCLIS 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.000.000 € 

Motivació: l’accessibilitat a les vies del nostre municipi es venen millorant de manera 

exponencial durant els últims anys, a aquestes accions la Generalitat ha de fer una inversió de 

manera extraordinària en els centres històrics del nostre municipi degut a la singularitat 

d’aquests. 

12. CENTRE D’ESPECIALITATS NUCLI DE SAGUNT/CENTRE INTEGRAT DE SALUT 

Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública 

Quantia: 2.000.000 € 

Motivació: el Centre d’Especialitats actual, situat al Port de Sagunt, resulta insuficient per a la 

demanda de la població que el té com a referència, en acollir les necessitats de la nostra comarca 

i part de les comarques confrontants, i que s’ha vist agreujat en l’actual situació, que exigeix 

una millora en mitjans materials i personals. Pel que considerem important l’execució d’un nou 

centre instal·lat en el nucli de Sagunt. 

13. MANTENIMENT DELS CONSULTORIS MÈDICS 

Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública 

Quantia: 150.000 € 

Motivació: en l’actualitat a la nostra ciutat disposa de centres consultoris mèdics auxiliars en 

Baladre, Almardà, Sagunt-Raval, Centre de Planificació i Unitat de Conductes Addictives. Tots 

ells sota l’empara d’un conveni regulador del manteniment d’aquests. 

Aquest conveni s’hauria de revisar perquè les obligacions de l’administració autonòmica siga 

l’eficaç i eficient, dotant d’una quantia major a aquests serveis en l’actual situació. 

14. REHABILITACIÓ DE L’ALQUERIA DE L’AIGUA FRESCA I TORRES DE 

VIGILÀNCIA 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 3.000.000 € 

Motivació: recuperació d’un monument històric que dona peu a la recuperació de vestigis de la 

història de la nostra ciutat 
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15. CONVENI AJUNTAMENT I GENERALITAT VALENCIANA PER AL 

MANTENIMENT DEL PATRIMONI HISTÒRIC - INDUSTRIAL DE LA NOSTRA 

CIUTAT 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1.000.000 € 

Motivació: mitjançant la signatura d’aquest conveni poden posar-se en marxa accions afegides 

a les ja iniciades, que garantisquen la conversió i manteniment dels vestigis industrials de la 

nostra ciutat, amb especial atenció a l’aportació a la Fundació del Patrimoni Industrial, per si o 

en la forma que interesse a la Generalitat per a la seua realització. 

16. DESDOBLAMENT DE LA CV-309 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 3.000.000€ primera anualitat, tres anualitats  

Motivació: finalització de l’últim tram de la CV-309 en el qual no s’ha executat el desdoblament 

d’aquest vial. Amb aquest desdoblament s’afavoreix la circulació i millora la seguretat 

d’aquesta, sense que l’execució d’una rotonda provisional siga solució per a l’increment previst 

de trànsit rodat i tampoc es puga esperar a l’execució de Parc Sagunt II. 

17. CONNEXIÓ PARC SAGUNT AMB LA V23, AP7 I A7 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.000.000€ primera anualitat 

Motivació: la connexió amb aquestes tres vies resulten imprescindibles per a un eficaç 

desenvolupament de les infraestructures en el municipi. Amb ells es completaria la xarxa viària 

de connexió de Parc Sagunt fins a la V-23, l’AP-7 i l’A-7, sense que per al seu desenvolupament 

calga esperar a la futura execució de la segona fase de Parc Sagunt, atés que les mateixes es van 

proveir en la primera fase. 

18. CARRIL BICI PUÇOL-EL PORT DE SAGUNT 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.200.000€ en quatre anualitats 

Motivació: existeix un projecte que defineix el traçat d’aquest carril bici que uneix dues 

poblacions veïnes. Realitzar les mesures oportunes per a executar aquest vial no motoritzat 

necessari per a aquesta connexió. 

19. EXPROPIACIÓ ANELL EXTERIOR DELTA DEL PALÀNCIA 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.000.000€ 

Motivació: iniciar el procés expropiatori de tot l’anell exterior del Delta del Palància per a 

procedir a la seua adequació i conversió en una gran pulmó verd per a la ciutat. 

20. ADEQUACIÓ DEL PALÀNCIA AL SEU PAS PEL NUCLI DE SAGUNT 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1.000.000€ 

Motivació: després de la realització del projecte necessari per a l’adequació del llit del riu 

Palància al seu pas pel nucli urbà de Sagunt. Realitzar una labor continuista de condicionament 

del llit al seu pas per Sagunt, connectant aquesta adequació amb la ja realitzada durant passades 

legislatures. 

21. CONSULTORI MÈDIC D’ALMARDÀ 

Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública 

Quantia: 1.000.000 € 

Motivació: execució d’un nou Consultori Mèdic per al nucli de la platja d’Almardà pel fet que 

l’actual es troba saturat quant a l’ús per l’augment de població no estacional en aquest nucli. 

22. AJUDES A les ENTITATS FESTIVES 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 100.000 € 

Motivació: som una població activa i diversa, que es desenvolupa en tots els àmbits culturals i 

festius. Per la qual cosa sol·licitem la incorporació d’aquesta partida en els Pressupostos de la 
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Generalitat de l’any pròxim, de cara a ajudar a aquestes entitats després d’haver hagut de fer un 

esforç extra després de suspendre totes les seues activitats a causa de la pandèmia l’any passat.  

23. PROMOCIÓ TURÍSTICA 

Conselleria d’Economia Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball 

Quantia: 100.000 € 

Motivació: la nostra població té un perfil eminentment turístic, entre altres. En ser un sector 

que hem de potenciar per ser un dels sectors més perjudicats per la pandèmia i la crisi, i 

sol·licitem que la Generalitat Valenciana s’implique de manera activa en aquesta matèria 

fomentant turísticament al nostre municipi. 

24. DEPURADORA 

Conselleria d’Agricultura, desenvolupament rural, emergència climàtica i transició ecològica  

Quantia: 9.500.000€ primera anualitat 

Motivació: a causa de la necessària reubicació de la depuradora existent al Port de Sagunt i atés 

que l’estudi d’aquesta nova ubicació ja està realitzat, es pretén que s’incloga aquesta inversió 

en els Pressupostos de la Generalitat Valenciana del 2023, després d’anys de retards acumulats 

i sense la necessitat d’esperar al desenvolupament total de Parc Sagunt II. 

25. REHABILITACIÓ  

Barri Baladre I 

Conselleria d’Habitatge i arquitectura bioclimàtica  

Quantia: 1.769.824,76€ fins a 2025 després de la concessió de l’ARRUR 

Anualitat 2023: 884.912,38 

Motivació: a causa de les característiques especials d’aquest barri, necessita un pla d’actuació 

integral, que contemple, entre altres, la rehabilitació dels habitatges públics propietat de la 

GVA. 

S’ha aprovat aquest passat mes d’octubre el plec de prescripcions per a l’adjudicació del 

contracte de redacció del projecte per a les obres de rehabilitació d’edificis i entorn de la plaça 

Juan Ramon Jiménez, encara que després de la concessió, en 2021se hauria d’haver iniciat 

l’actuació amb una inversió de 265.473,71€, que no s’havia dut a terme i que, sumada a 

l’anualitat de 2022, de 176.932,48€ feien un total per al pressupost de 442.406,19. 

Al que s’ha de sumar l’anualitat prevista per a 2023 de 442.456,19 € 

26. REALITZAR UN CENTRE INTEGRAL DE FORMACIÓ PROFESSIONAL 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1M d’euros primera anualitat  

Motivació: a més del centre de formació previst en Parc Sagunt, es requereix d’un altre dins 

integral de formació professional. Aquesta infraestructura és fonamental per a la millora del 

sector productiu i de competitivitat en el mercat de treball. Gràcies a ella respondrem amb 

eficàcia a les demandes educatives i socials a través de les diverses modalitats formatives que 

en elles s’impartisquen i derivat d’això a les demandes laborals. 

27. PLATAFORMA LOGÍSTICA FERROVIÀRIA 

Conselleria política territorial, obres públiques i mobilitat 

Quantia: 1M de € primera anualitat 

Motivació: aquesta plataforma és imprescindible per a consolidar el desenvolupament portuari 

i logístic no sols de la nostra ciutat sinó de la Comunitat Valenciana. 

28. AUDITORI 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1.000.000 d’euros primera anualitat 

Motivació. La gran quantitat d’activitat desenvolupada, per les cada vegada més abundants 

entitats culturals i festives de la nostra localitat, requereix d’un espai capaç d’albergar a la 

quantitat de gent que, cada vegada en major nombre, acudeixen als seus actes.  

Un espai ampli, polivalent i flexible és imprescindible per a donar resposta a aquesta necessitat. 

29. INFRAESTRUCTURES HIDRÀULIQUES EL PORT DE SAGUNT  

Quantia: tanc turmenta 1.000.000 € primera anualitat 
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Motivació: després de quasi 7 anys sense dur-se a terme cap infraestructura, els últims 

temporals de pluja han posat en relleu la necessitat de continuar amb l’execució 

d’infraestructures que pal·lien en certa manera els episodis de pluges i inundacions que es 

produeixen en la zona baixa del Port de Sagunt per a alleujar l’evacuació de pluvials a la zona.  

30. COL·LECTORS ALMARDÀ 

Quantia: 1.000.000 € primera anualitat 

Motivació: des de la passada legislatura, en què es va aprovar la proposta del Partit Popular per 

a renovar el col·lector de Clavegueram d’Almardà, així com que s’agilitzara la solució de 

l’evacuació de pluvials a la zona, portem esperant amb retards injustificats, sense que fins hui 

s’hagen donat solucions efectives que solucionen els problemes d’aquesta zona residencial. 

31. REHABILITACIÓ DE LA NAU 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 1.000.000 d’euros primera anualitat 

Motivació. L’adquisició de la Nau per part de la GVA, després d’anys de litigi, amb la 

impossibilitat de fer ús d’ella, durant tot aquest temps, requereix d’una inversió i adaptació 

d’aqueixa infraestructura com a contenidor cultural de primer ordre per a albergar tot tipus 

d’activitats culturals, musicals, escèniques… 

32. FONS AJUDES COVID I ANTICRISI A AJUNTAMENT  

Quantia: 1.000.000 € 

Motivació. Les entitats locals al llarg de la passada pandèmia ens vam convertir en 

l’administració més pròxima a l’hora de posar en marxa mesures amb les quals donar solució a 

les demandes dels veïns sense que per part de l’administració autonòmica ni de l’estat ens 

facilitaren els recursos necessaris per a fer-los front i que en l’actualitat s’han vist agreujades 

per la crisi i la inflació que fa suportar a la institució un increment desmesurat dels costos, per 

la qual cosa correspon en aquest punt que l’administració autonòmica revertisca a la institució 

municipal part dels esforços econòmics realitzats. 

33. CONSTRUCCIÓ DE L’IES Núm. 5 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 10.229.836,97 

2023 4.352.733,09€ 

Motivació: l’Ajuntament va realitzar una cessió d’una parcel·la dotacional educativa a la 

Generalitat Valenciana per a la construcció d’un Institut d’Educació de Secundària. El projecte 

d’aquest centre educatiu ja està realitzat i pel qual l’oferta educativa de secundària del nostre 

municipi s’ampliarà en 24 unitats més i les de batxillerat augmentarà en 8. La societat educativa 

juntament amb l’Ajuntament sempre ha reclamat aquesta inversió i per això es reitera. 

Per part de l’equip de govern s’ha acceptat la delegació de competències a través del programa 

edificant, es van produir retards i canvi d’anualitats quedant fixats inicialment, els seus imports 

per als anys 2021-2022.  

Actualment s’han reconegut obligacions per valor de 4 milions, per la qual cosa el pendent 

d’obra hauria de finalitzar-se en la seua integritat en 2023.  

34. AULARI D’INFANTIL DEL COL·LEGI VICTORIA-JOAQUIN RODRIGO 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia total: 1.670.451,08 € 

2023 1.400.558,99 € 

Motivació: seguint la mateixa línia argumental que en la propostes anterior, requerim la 

construcció d’aquesta infraestructura educativa necessària. 

L’any passat vam plantejar que per part de l’equip de govern s’havia acceptat la delegació de 

competències a través del programa edificant, i es van produir retards i canvi d’anualitats que 

enteníem es tornarien a produir, amb el consegüent trasllat dels seus imports als anys 2021 i 

2022. 

En 2021, no s’ha va executar l’obra, en aquest 2022 s’han reconegut obligacions per 269.892,09 

per la qual cosa reclamem que el restant s’execute en la seua integritat per a 2023. 
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35. INTERVENCIÓ INTEGRAL CEE SANT CRISTÒFOL 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia total: 932.172,48 € 

2023 404.337,2 

Motivació: seguint la mateixa línia argumental que en les propostes sobre infraestructures 

educatives anteriors, requerim de la finalització de la construcció d’aquesta infraestructura 

educativa necessària. 

Per part de l’equip de govern es va acceptar la delegació de competències a través del programa 

edificant, però les demores en el seu inici i canvi d’anualitats fa que s’hagen acumulat retards i 

malgrat haver reclamat el seu inici i finalització en 2022, s’han reconegut obligacions per 

527.835,28 pel que reclamem que el restant s’execute en la seua integritat per a 2023. 

 36. PAVELLÓ SUNP VI 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 2.000.000 € 

Motivació: finalització de les obres del Pavelló SUNP VI que estaven incloses en el Pla 

Confiança amb una dotació econòmica de 3.400.000 € dels quals cal revertir a les arques 

municipals l’avançament parcial que es té consignat per part municipal. 

37. REHABILITACIÓ Racó de l’Horta (Baix Vies) 

Conselleria d’Habitatge i arquitectura bioclimàtica  

Quantia: incrementar a 400.000€ primera anualitat 

Motivació: a causa de les característiques especials d’aquest barri, i l’execució de les obres de 

consolidació estructural, es necessita un pla d’actuació integral, que contemple, entre altres, la 

rehabilitació dels habitatges de propietat de la GVA. 

38. REMODELACIÓ PASSEIG MARÍTIM I AVINGUDA MEDITERRANI  

Quantia: 18.000.000 €, primera anualitat 1.000.000€ 

El mes d’octubre passat per part de la Junta de Govern Local es va realitzar la sol·licitud de 

concessió del passeig marítim del Port de Sagunt a la Demarcació de Costes. 

La intenció és aconseguir tot tipus d’ajudes per a fer realitat aqueixa remodelació en el termini 

previst. 

39. AJUDA Al FESTIVAL DEL CÒMIC DE LA COMUNITAT VALENCIANA 

Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Quantia: 30.000 EUROS 

Motivació: Sagunt acull, des de fa 9 anys, el festival del còmic Splash que, a més, des 

de 2017, és el Festival del Còmic de la Comunitat Valenciana. Està organitzat per l’Ajuntament 

de Sagunt i col·labora en les seues últimes edicions la pròpia Conselleria de Cultura, si bé el 

pes pressupostari l’assumeix la corporació local en la seua gran majoria. Donada la repercussió 

del festival, un dels principals del circuit del còmic i la novel·la gràfica d’Espanya, i la 

necessitat de continuar creixent com una de les cites culturals de primer ordre a la Comunitat 

Valenciana, es requereix un major compromís per part de la Generalitat i la Conselleria de 

Cultura. 

  

14 EXPEDIENT 1214504M. PROPOSICIÓ EU ESMENES AL PRESSUPOST DE 

LA GENERALITAT VALENCIANA  

Es retira la proposició per haver-se presentat una transaccional que refunde els punts 13 

i 14. 

 

15 EXPEDIENT 1214511X. PROPOSICIÓ CIUTADANS I VOX. CENTRE 

ESPECIALITZAT DE TECNIFICACIÓ ESPORTIVA 

A les 21 hores i 10 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic en aquest assumpte, en virtut del que es preveu en l’art. 123 del ROM. 

La sessió es reprén a les 21 hores i 20 minuts. 
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Llegida la proposició política presentada pels Grups Municipals de Ciutadans i VOX 

sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:  

 “EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Els Centres Especialitzats de Tecnificació Esportiva (CETD) desenvolupen per a una 

modalitat esportiva concreta el perfeccionament dels esportistes i l’activitat dels quals es 

desenvolupa fonamentalment en l’àmbit autonòmic. 

El gran nombre d’esportistes amb excel·lents resultats nacionals i internacionals, al 

costat de la història d’aquest esport a la nostra comunitat, amb diverses participacions 

olímpiques, ha impulsat la idea des de la federació autonòmica i la nacional de crear un CETD 

en lluites olímpiques, complint per a això amb la normativa vigent quant a aquesta mena de 

centres i els passos a seguir. 

Aquest projecte és viable i molt rendible per al nostre municipi ja que la seua existència 

atraurà a multitud d’equips i esportistes d’altíssim nivell, tant clubs com seleccions nacionals, 

tant per a entrenaments, cursos o competicions, durant tot l’any, tenim el privilegi de ser una 

zona amb platja i muntanya, de disposar de bones instal·lacions esportives multidisciplinars, 

gran projecció en aquest esport i disposar de material adequat. 

Una vegada disponible el local adequat, són els organismes com la federació 

Valenciana, Espanyola el CSD, COE i ens privats, a més de la Conselleria d’Educació Ciència 

i Esport, a través de subvencions i aportacions destinades a l’esport d’alt nivell qui assumeix el 

manteniment, despeses de personal i material, etc. 

L’any 2005, es va presentar i va aprovar la construcció i posada en funcionament d’un 

CETD de manera immediata, tot era clar, aprovat i llest, 

 

Ajuntament de Sagunt 
Licitació número 51107. Alienació del subsol de 

propietat municipal situat al ·carrer Dolores lbarruri. 

[2007/10550). 

 

En la Junta de Govern Local, de 31 de gener de 2007 s’adopta l’acord de "Constitució 

de finca independent del subsol del solar situat en carrer Dolores Ibarruri". Posteriorment, el 

27 de juny de 2007 s’aprova el Plec de Clàusules Administratives que ha de regir la subhasta, 

procediment obert, per a l’alienació del subsol de propietat municipal situat al carrer Dolores 

Ibarruri. Entre altres espais, està situat el Centre Especialitzat de Tecnificació Esportiva de 

lluites olímpiques que compleix amb les necessitats comunicades. 

En aquells dies, vam tindre l’oportunitat de construir el CETD, però per errors polítics 

i tècnics, després de passar per una època de desassossec, per la crisi de 2008, no va arribar a 

executar-se. 

En l’actualitat, es troba desenvolupat el document de projecte (ja adaptat a la nova 

normativa) per a sol·licitar al CONSELL SUPERIOR D’ESPORTS la catalogació de CETD, 

passant pel vistiplau de tots els ens competents en això. Només falta un edifici amb unes 

mínimes condicions, i creiem que a Sagunt tenim espais perquè es practique aquest esport. 

Cal tindre en compte que aquesta especialitat esportiva depén molt de les subvencions 

del Consell Superior d’Esports, que són les que mantindrien al centre, per la qual cosa la seua 

demora suposarà la pèrdua d’aquestes subvencions. A més, hem de tindre en compte que el 

Centre de Tecnificació no és només bo per als nostres esportistes de lluita, sinó per al municipi, 

tant en l’aspecte turístic com econòmic. 

 

Per això, els grups municipals CIUTADANS i VOX sol·liciten l’aprovació del següent, 

ACORD: 

PRIMER. Que s’estudie l’adequada ubicació per a instal·lar un Centre Especialitzat de 

Tecnificació Esportiva de lluites olímpiques, tenint present les recomanacions dels diferents 

clubs que ho sol·liciten. 



 34 

SEGON. Mentrestant, que s’estudie la possibilitat que el GIMNÀS AL COSTAT DE 

PISTES D’ATLETISME puga passar a ser el CETD, encara que siga de manera temporal, ja 

que una vegada el nou pavelló enfront del cementeri estiga en funcionament, suposem que hi 

haurà un moviment d’activitats i equips, quedant lliures les seues sales per a desenvolupar 

l’activitat com a centre especialitzat de tecnificació. 

TERCER. Que els pressupostos per a 2023 contemple una partida pressupostària per al 

CETD.” 

  

 El Sr. Timón presenta una esmena de substitució, que diu:  

“PRIMER. Que s’estudie l’adequada ubicació per a instal·lar un Centre Especialitzat de 

Tecnificació Esportiva de Lluites Olímpiques i la seua inclusió en el Pla Director 

d’Instal·lacions Esportives, tenint present la normativa tècnica sobre les instal·lacions 

esportives per al desenvolupament de l’esport d’alta competició, establides pel Consell Superior 

d’Esports. 

SEGON. Facilitar a la Direcció General d’Esports de la Conselleria d’Educació, Cultura i 

Esports tota la documentació necessària per a la realització de les gestions administratives per 

a formalitzar la sol·licitud al Consell Superior d’Esports, durant l’any 2023”. 

 

 Esmena que és acceptada; sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total Regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, 

Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

PRIMER. Que s’estudie l’adequada ubicació per a instal·lar un Centre Especialitzat de 

Tecnificació Esportiva de Lluites Olímpiques i la seua inclusió en el Pla Director 

d’Instal·lacions Esportives, tenint present la normativa tècnica sobre les instal·lacions 

esportives per al desenvolupament de l’esport d’alta competició, establides pel Consell Superior 

d’Esports. 

SEGON. Facilitar a la Direcció General d’Esports de la Conselleria d’Educació, Cultura 

i Esports tota la documentació necessària per a la realització de les gestions administratives per 

a formalitzar la sol·licitud al Consell Superior d’Esports, durant l’any 2023. 

 

16 EXPEDIENT 1214519H. PROPOSICIÓ VOX SUPORT AL FUTBOL BASE 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de VOX sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:  

 “Sagunt és un municipi que diu ser promotor de l’esport, de la vida saludable i de la 

integració de les persones. 

Aqueixes premisses que es publiciten han de complir-se amb un correcte manteniment 

de les instal·lacions i donant un servei adequat al nombre d’usuaris. 

Des de fa diversos mesos el Futbol Base de Sagunt pateix un gran nombre de mancances 

quant al manteniment de les seues instal·lacions. Entre totes les mancances es poden destacar: 

-Vestuaris vells, amb deficiències en parets i sostre. 

-Gespa per a canviar. 

-Correcte manteniment dels focus del camp. 

-Porteria de futbol 11 trencada en el marc superior de les esquadres. Al seu torn faltaria 

posar-li rodes per a poder moure-les. 

-Xarxes en mal estat de les porteries, per la qual cosa se sol·licita el seu recanvi. 

-Les fonts exteriors es troben sense aigua. 

 

D’altra banda, el futbol base comunica les següents sol·licituds: 
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-Condicionament i habilitació del camp contigu pel fet que són més de 21 equips i les 

instal·lacions se’ls queden xicotetes. 

-Una zona porxada en les graderies per a resguardar-se del sol i la pluja durant els partits 

i els entrenaments. 

-Un correcte manteniment de fumigació contra mosquits durant tot l’any. 

-Increment de la subvenció pel fet que s’ha reduït enguany. Tenint present que el futbol 

base ha crescut, s’ha creat l’equip de futbol femení s’hauria d’haver augmentat i no al contrari. 

Tenint present que és un club en auge, amb més de 90 inscripcions noves, la creació 

d’un equip femení, un conveni amb el Llevant UD i 9 persones involucrades en la directiva. 

 

Per tot això, presentem per al seu debat i posterior aprovació en el Ple la següent 

proposta d’acord:  

Primer. Sol·licitar al Consistori que s’estudie i s’esmenen en el menor temps possible 

les mancances i sol·licituds plantejades en la part expositiva. 

Segon. Sol·licitar a l’equip de govern que cree en els pressupostos de 2023 una partida 

per a reemplaçar la gespa, el porxat i condicionar el camp confrontant, pel fet que són les 

partides més altes de les sol·licituds.” 

 

Abans del debat, el Sr. Alcalde manifesta que en tractar-se d’un prec, independentment 

que puga generar debat, no es votarà. 

 

Durant el debat intervenen els següents regidors els qui sol·liciten fer ús de la paraula i 

prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

-Intervé el Sr. Timón. Manifesta que la petició que fa el Sr. Vila està bé així com el 

suport als grups que demanden aquesta petició, però entén que el suport ha de ser constant i per 

a això fa falta actualitzar-se.  

Es fan peticions que ja estan solucionades però s’agafen les reivindicacions quan 

interessa per a fer la crítica i s’exposen ací en el Ple i estaria bé que es comprovaren 

anteriorment. Si ja es comença posant en qüestió si Sagunt és o no una ciutat exemple quant a 

la promoció de l’esport, ja s’està començant malament. Aquest fet és summament evident i no 

procedeix.  

A qui correspon indicar el que suposa un manteniment correcte és als tècnics i no als 

clubs, o als polítics. Açò s’ha plantejat en diversos moments i cal tindre en compte la qüestió 

tècnica, perquè al final el model de gestió quin és? Les instal·lacions són municipals que se 

cedeixen gratuïtament als clubs i els clubs fan ús de l’Ajuntament com una empresa de 

manteniment que respon a demanda i això no funciona així, per a això està la part tècnica, per 

a determinar què, quan, com i de quina forma s’ha de solucionar dins del termini i en la forma 

escaient per a prestar el servei, però també tenint en compte que són moltes les instal·lacions 

esportives i limitats els recursos personals i econòmics i per tant cal establir les prioritats.  

El Sr. Timón es pregunta de quan és l’actualització del llistat de deficiències que 

s’exposen en la proposició, perquè es parla de vestuaris vells i amb deficiències en parets i 

sostres. Per descomptat, si es compara amb l’estadi de Santiago Bernabeu o altres, evidentment 

no eixiria molt ben parat, però ell que ha sigut jugador del Futbol Base de Sagunt entén que ara 

hi ha uns bons vestuaris, acceptant que no són el súmmum de la modernitat però estan en 

perfectes condicions.  

Quant a la gespa que diu la moció que està per a canviar, qui el determina? Hui mateix 

han rebut un informe de l’empresa que determina l’estat actual en data de hui d’aqueixa gespa. 

I ve a dir que “el camp té una antiguitat de 12 anys, que el camp està arribant al final de la seua 

vida útil que vaig poder ser d’entre 14 i 15 anys, que el camp en l’actualitat presenta un bon 

estat malgrat la seua antiguitat, està íntegre amb totes les seues línies i punts singulars com els 

penals, no presenta trencats ni desgast puntual, s’ha desgastat de manera homogènia. Que els 

farciments actuals i arena representen una mitjana de 3.82 cm i s’hi havien pres 15 grossàries 
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per a detectar-ho”. Aquestes són a la seua manera d’entendre-ho, les valoracions que cal fer 

perquè cadascun pot tindre el seu propi criteri. Independentment d’això, es dona la casuística 

que dins de la reunió amb el director general d’esports i que es van estudiar diferents fonts de 

finançament, hi havia una línia per a projectes esportius que casualment l’únic projecte que 

encaixava era si es plantejaven substituir la gespa dels camps del Xulla, cosa que va anar a la 

Junta de Govern Local el 15 de juliol i la petició es va fer a la Conselleria el 18 de juliol i estan 

en termini perquè la Conselleria done una resposta. Si finalment la Conselleria costeja aquest 

canvi, no cal augmentar la partida pressupostària. I el Club és sabedor d’aquesta circumstància.  

Quant als focus, el mateix. L’última actuació sobre els focus va ser el 9 de novembre. 

L’arranjament de porteries i rodes, es va solucionar fa un mes i tres setmanes. En aqueix mes i 

tres setmanes ha eixit diverses vegades en la premsa i ningú s’ha parat a comprovar si s’havia 

solucionat o no. Quant a les xarxes, totes les xarxes dels camps del municipi es revisen a principi 

de temporada i al llarg d’aquesta es van substituint les que ho necessiten. El camp del Xulla, 

precisament, va ser un dels camps que a principi de temporada es va considerar canviar les 

xarxes.  

En relació a les fonts exteriors sense aigua. Al club se li han donat alternatives per una 

qüestió sanitària, ja que la Conselleria de sanitat, per un tema de legionel·la va instar a tancar 

aquestes fonts que, per la seua instal·lació, no hi havia una circulació correcta d’aigua. I 

d’aquesta qüestió el Club també era sabedor.  

Tant el condicionament del camp contigu com la zona porxada es duran a terme dins de 

la partida destinada a inversions de les instal·lacions esportives. No se’ls pot posar nom i 

cognoms a les partides. Es va actuant conforme a les prioritats tècniques que es van marcant.  

Quant a la fumigació ja ho ha explicat en infinitat d’ocasions. No sols en els camps de 

futbol, en tota la ciutat es fa control de plagues durant tot l’any. Però ací precisament i cita 

dates, s’ha fet un control de plagues continu i permanent. I són pocs els mesos on no s’ha passat 

per la instal·lació.  

Respecte a l’increment de la subvenció, entén que el Sr. Vila no va assistir a l’última 

comissió de valoració, però ja és l’últim any de legislatura i el Futbol Base Sagunt està en 

concurrència competitiva i no és l’Ajuntament el que puja o baixa les subvencions. Evidentment 

hi ha hagut baixades, però en tots els clubs. S’han presentat més projectes que mai i amb els 

mateixos diners per a subvencions que altres anys és lògic que baixen les subvencions perquè 

cal repartir entre més. Però encara així, respecte a les altres dues línies en les quals van sobrar 

diners i que es podrien haver destinat a altres qüestions que també eren prioritàries, mirant pel 

benefici dels clubs es van destinar a aquesta línia de concurrència competitiva. Es dona la 

paradoxa, per tant, que s’han invertit més diners que mai en aquesta línia i això està basat en 

criteris tècnics objectius.  

Quan les instal·lacions esportives són municipals, els tècnics del departament han de 

determinar i per tant sol·licita que es respecte el treball del personal tècnic. I per això planteja 

la modificació dels dos punts.  

 

-El Sr. Muniesa pren la paraula i indica que es veu en l’obligació d’intervindre perquè, 

de la intervenció del Sr. Timón, es podria deduir que el camp està en unes excel·lents condicions 

però ha de ser que jugadors i directius li enganyen quan ell mateix s’han personat allí i els diuen 

i reclamen entre altres qüestions, sobre les plagues recurrents, les porteries amb rodes perquè 

van arribar les porteries i mesos després continuen esperant les rodes. Això és el que li han dit. 

No s’inventen les coses i han sigut allí i li ho han reclamat així, no fa ni un mes. Si el Sr. Timón 

diu que aqueix camp està en bon estat, basant-se en l’informe, només cal visitar el camp per a 

adonar-se’n que no és així.  

Reitera que si ell mateix vera que el camp estiguera en bon estat no vindria a reivindicar 

que s’intervinga en la gespa, però sí que li envien fotos on el camp està perjudicat i el que li 

reivindiquen per part d’equips i directiva és que es deteriora per moments i comença a ser la 

causa de lesions en els jugadors, ha de reclamar-ho ací. Es tracta de fer aquest tipus de peticions 
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perquè s’entenen necessàries. S’està parlant de qüestions de manteniment i si aquestes 

actuacions de manteniment s’hagueren dut a terme amb una certa periodicitat segurament ara 

no estaria reivindicant aquestes qüestions. 

 

-Tanca aquest debat el Sr. Vila. Indica que el camp a la vista del Sr. Timón està 

impol·lut. A més manifesta que l’acusació que no s’informen no és certa. El 17 de novembre 

va enviar un correu al Futbol Base perquè revisaren la moció que hui dia 24 es debat ací i 

exposaren si calia retirar o afegir alguna cosa més. El Sr. Timón l’acusa de no estar informat, 

quan la informació la té de primera mà per part del personal directiu del club, els quals han 

traslladat totes les mancances que tenen. Si el Sr. Timón ve a dir que tot l’exposat en la moció 

és mentida i està tot arreglat, està dient que la directiva del Club està faltant a la veritat.  

El Sr. Vila ve al Ple a sol·licitar el que altres persones li traslladen, perquè com a 

regidors, són la veu del poble. I si la directiva del Futbol Base li fa una petició, la traslladarà en 

el Ple i per descomptat, no tindria la gosadia d’inventar-se res, a l’inrevés, s’assegura molt que 

quan sol·licita alguna cosa en el Ple, siga exactament el que un club o una associació reivindica. 

Quant a la fumigació constant, no entén per què els xiquets arriben a casa amb picades. Potser 

caldria veure el treball de l’empresa que s’encarrega de fumigar i/o tractar. Però no vol 

estendre’s més. 

És clar que el Futbol Base el que sol·licita és exactament el que s’expose en la moció i 

ell ve ací a sol·licitar-ho. Espera que se secunde per part de tots els grups, i si el Sr. Timón no 

el vol secundar que ho justifique d’una altra manera i no dient que l’exposat en la proposició 

no és cert.  

 

 El Sr. Timón presenta una esmena de substitució, que diu:  

“PRIMER. Sol·licitar a l’Equip de Govern que es tinguen en compte la construcció del 

porxat i el condicionament del camp confrontant, dins de la partida pressupostària destinada a 

la inversió en les instal·lacions esportives. 

SEGON. Continuar treballant amb el club, de la mateixa forma que amb la resta de 

clubs, per a continuar promovent l’esport de base, l’activitat física i la transmissió de valors 

positius per a la societat.” 

 

 Sotmesa la mateixa a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 13, senyors/es Alcalde, 

Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, Sampedro i 

Rovira. Vots en contra: 9, senyors/es González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, 

Bono, Montesinos i Vila. Abstencions: 1, Sr. López; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, 

per 13 vots a favor del PSOE, Compromís i EU, 9 vots en contra d’IP, PP, Ciutadans i VOX i 

1 abstenció del Sr. López, ACORDA:  

 Aprovar l’esmena transcrita anteriorment.  

 

Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 17, senyors/es Alcalde, 

Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, 

Muniesa, Bono, Montesinos, Vila i López. Abstencions: 6, senyors/es Moll, Gil, Tarazona, 

Soriano, Sampedro i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 17 vots a favor del 

PSOE, IP, PP, Ciutadans, VEU i Sr. López i 6 abstencions de Compromís i EU, ACORDA:  

PRIMER. Sol·licitar a l’Equip de Govern que es tinguen en compte la construcció del 

porxat i el condicionament del camp confrontant, dins de la partida pressupostària destinada a 

la inversió en les instal·lacions esportives. 
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SEGON. Continuar treballant amb el club, de la mateixa forma que amb la resta de 

clubs, per a continuar promovent l’esport de base, l’activitat física i la transmissió de valors 

positius per a la societat. 

  

17 EXPEDIENT 1214528W. PROPOSICIÓ REGIDOR NO ADSCRIT. 

NOMENAMENT D’UN CARRER O PLAÇA A LA UME 

Llegida la proposició política presentada pel Regidor No Adscrit, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent:  

 “EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

- L’UME, com a fortalesa de l’acció de l’Estat espanyol, manté una cooperació absoluta 

amb les Comunitats Autònomes, les capacitats de les quals complementa i equilibra. La Unitat 

Militar d’Emergències es troba a la disposició de l’autoritat que sol·licite una intervenció, 

d’acord amb el protocol d’actuació establit, coneixedora que una intervenció coordinada 

redunda en l’interés comú. Com a mostra: les jornades de formació en matèria de desinfecció 

impartides per la UME a la SAG i a la nostra policia municipal; la formació a la policia de 

platges de Sagunt en matèria de salvament i rescat; les missions de presència i control durant la 

pandèmia, al costat d’altres unitats militars en la nostra localitat, o els diferents simulacres duts 

a terme per la UME i el BELHUME, en relació amb el pla de reacció davant emergències 

aeronàutiques, que s’han dut a terme a les nostres platges en diferents ocasions, són exemples 

d’aqueixa coordinació i cooperació, en aquest cas amb l’Ajuntament de Sagunt, a les quals fem 

referència. 

- Fidel a les tradicions de les Forces Armades, els components de la UME mantenen un 

esperit de servei constant i ininterromput en el temps, envers la societat a la qual serveixen. 

Mostra d’això són les nombroses intervencions en les quals l’UME ha sigut requerida per a 

actuar davant diverses situacions d’emergències. Cal recordar a més que la nostra comunitat 

autònoma és la que compta amb el major nombre d’intervencions per part de la Unitat Militar 

d’Emergències, en qüestió d’extinció d’incendis i inundacions, amb un número de 32 accions 

operatives, només per darrere de Castella-la Manxa. 

-Recentment, un informe publicat per la Universitat de València conclou que les 

actuacions de la UME des de la seua fundació en 2007, han contribuït en gran manera a 

millorar la percepció de la societat civil sobre la imatge que projecten les Forces 

Armades. Per això se sol·licita: 

 

ACORDS: 
PRIMER. Que s’aprove l’elaboració d’un informe per part de la Comissió de 

toponímia, per al nomenament d’un carrer o plaça amb el nom de la “UME” (Unitat militar 

d’Emergències) al nostre municipi, com a reconeixement a la seua labor durant la pandèmia, a 

la seua labor de formació dels nostres cossos i forces de seguretat, i com a reconeixement al 

personal que la forma, per la seua labor compromesa i abnegada, per a salvaguardar la vida 

d’aquelles persones que han sigut víctimes les diferents catàstrofes naturals que han assotat a 

la nostra Comunitat Autònoma des de l’any 2007, quan va ser fundada aquesta unitat.” 

  

Abans del debat, el Sr. Alcalde manifesta que en tractar-se d’un prec, independentment 

que puga generar debat, no es votarà. 

 

Durant el debat intervenen els següents regidors els qui sol·liciten fer ús de la paraula i 

prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

 -Intervé en primer lloc el Sr. Montesinos, el qual indica que al fil d’aquesta proposta i 

com a recordatori aprofita per a dir que el 24 de juliol de 2020 el grup Ciutadans ja va presentar 

una moció que demanar “fer l’estudi per a alçar i construir posteriorment, amb el compromís 

per part de l’Ajuntament, d’un monument commemoratiu en un lloc important del nostre 

municipi com a homenatge i reconeixement a tots els herois anònims que van lluitar contra la 
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Covid”. I parlava de personal sanitari, infermeria, neteja, conducció ambulàncies, UME, policia 

i altres… 

Aquesta proposta entén que és més ambiciosa que la que es porta hui i a més se li va 

proposar en el seu moment que com encara s’estava lluitant contra la pandèmia se li va donar 

un compromís verbal perquè quan passara la pandèmia s’estudiaria la proposta perquè era una 

bona idea i aqueixa va ser l’opinió generalitzada i que es reprendria el tema. Per aquest motiu 

el torna a comentar i represa la proposta.  

 

 -El Sr. Rovira intervé manifestant que estant d’acord amb al proposta està més prop de 

la proposta del Sr. Montesinos perquè va haver-hi més herois que l’UME. Indica que el seu 

grup s’abstindrà, però entén que és millor donar un reconeixement a tots els col·lectius i 

servidors públics que han participat de la lluita contra la Covid.  

 

 -La Sra. Moll respon primer com a regidora responsable del departament de Cultura, 

que és la que s’encarrega del nom dels carrers. La comissió de toponímia, com a tal, no existeix 

en aquest Ajuntament. En el departament de Cultura acudeixen totes les sol·licituds de 

modificacions de noms de carrers, o sol·licituds d’associacions o col·lectius que demanen que 

es reconega una persona o entitat posant el seu nom a un carrer i normalment aqueixa sol·licitud 

entra per registre d’entrada i pot ser a sol·licitud d’un particular o associació i amb això 

s’estudia, primer la ubicació del carrer que es demana o si no hi ha cap ubicació proposada se 

sol·licita que, si és possible, que es pose aqueix nom. En aquesta ciutat, en tots els nuclis que 

existeixen, els noms que es posen o s’intenta que siga en funció d’una temàtica, és a dir, està el 

barri dels rius, carrers destinats a ocells, a escriptors, a plantes, a científics. I la comissió de 

toponímia no decideix, es passa per la Junta de Govern i és aquesta la que aprova o no. Però 

tampoc és obligatori que passe per Junta de Govern, però es té la deferència, per part d’aquest 

equip de govern, que cada modificació de nom de carrer o plaça vaja a la comissió de cultura i 

s’informa i després passa a la Junta de Govern. Per tant, exposa que el Sr. López presente 

aquesta petició per escrit i aquesta serà estudiada i li indica que, a causa de la situació actual, 

expose també quin tipus de carrer sol·licita per a donar aquest nom perquè ara mateix no hi ha 

cap carrer sense nom.  

 Com a representant ara del grup de Compromís coincideix amb l’exposat pels 

companys, l’UME és un col·lectiu i el seu treball és extraordinari però al mateix nivell que 

puguen fer-ho bombers, metges, protecció civil, etc., per tant, de moment no aprovaran la 

proposta tal com s’ha plantejat.  

 

-Tanca el debat el Sr. López, el qual manifesta que ell sí que ha vist sol·licitar en aquest 

Ple el nom de carrers i el que sol·licita és que s’estudie en la comissió corresponent. I li demana 

al Sr. Montesinos que per a vendre el seu llibre presente la seua pròpia moció o mocions i no 

utilitze la seua.  

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 17, senyors/es Alcalde, 

Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, 

Muniesa, Bono, Montesinos, Vila i López. Vots en contra: 4, senyors/es Moll, Gil, Tarazona i 

Soriano. Abstencions: 2, senyors/es Sampedro i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, 

per 17 vots a favor del PSOE; IP, PP, Ciutadans, VEU i Sr. López, 4 vots en contra de 

Compromís i 2 abstencions d’EU, ACORDA:  

 Aprovar el prec dalt transcrit que es té ací per reproduït amb caràcter general. 

 

En aquests moments s’absenta de la sessió, la Sra. Moll. 
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Se sotmet a votació la urgència dels assumptes fora de l’ordre del dia (DE 1 i DE 2) de 

conformitat amb el que s’estableix en l’art. 109.4 del Reglament d’Orgànic Municipal, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 22. Regidors 

absents en la votació: 3, senyors/es Fernández, Moll i Sáez. Vots a favor: 22, senyors/es 

Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

Declarar la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat. 

 

 En aquests moments s’incorpora a la sessió la Sra. Moll. 

 

D.E. 1 EXPEDIENT 1221518D. PER LA MILLORA DEL TRANSPORT PÚBLIC 
Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal d’IP, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent:  

  Confirmada l’arribada de la planta de bateries de Volkswagen al nostre municipi, els 

reptes als quals ens enfrontem des de les diferents administracions no són menors. Segons totes 

les previsions, la Gigafactoria generarà prop de 3.000 ocupacions directes i uns 12.000 

indirectes i, per tant, un major creixement de població del nostre municipi pel fet que, 

previsiblement, un bon nombre d’aqueixos treballadors i les seues famílies triaran el Port 

Sagunt i/o el seu entorn com el seu lloc de residència. 

  Aquest augment de residents a la nostra localitat ha d’anar acompanyada de l’adequació 

de tota mena d’infraestructures i serveis públics, si no volem estar abocats a un col·lapse en 

unes certes àrees. Fins hui hem escoltat manifestacions de les administracions estatal, 

autonòmica i local sobre les inversions que s’han de realitzar en diferents àmbits, però aquestes, 

quasi en la seua quasi totalitat, anaven encaminades a satisfer les demandes directes de la planta 

de Volkswagen (com poden ser la implantació d’ampliar l’oferta de cicles formatius o les 

millores en infraestructures logístiques); en canvi, poc o res es parla dels nous reptes i 

necessitats que els veïns el nostre municipi en general i especialment el nucli del Port Sagunt 

necessitaran en el camp de la mobilitat. 

  El nucli antic, per part seua, sí que veurà millorada la seua oferta de transport públic 

quan s’execute la nova plataforma exclusiva d’Alta Velocitat del Corredor Mediterrani, prevista 

per a 2028 (aproximadament quan es preveu que la Gigafactoria estiga a ple rendiment), atés 

que aquesta obra permetrà alliberar les vies convencionals per a centrar-se únicament en 

Rodalia i Mitjana distància. El nucli de major població, en canvi, continuarà previsiblement 

aïllat de la xarxa ferroviària, així com del servei de MetroValència. 

  En l’actualitat, doncs, un dels quals presenta majors problemes és el transport públic 

d’autobusos a València, amb un creixement exponencial en els últims temps i que ja en data de 

hui presenta símptomes d’esgotament i col·lapse a unes certes hores, amb autobusos plens, amb 

gent dreta i amb usuaris que es queden en terra esperant un reforç que no sempre arriba, la qual 

cosa ocasiona molèsties i retards en acudir a la Universitat o a l’inici de la jornada de treball 

   La confirmació de la implantació de la Gigafactoria de Volkswagen es va produir amb 

posterioritat a la publicació de la versió preliminar del document estratègic que pretén assentar 

les bases i les línies d’actuació del sistema de transport i mobilitat en els pròxims dotze anys, 

el conegut com PMoMe o Pla de Mobilitat Metropolitana de València1. Aquest document 

sorgeix de la Conselleria de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat i inclou el nostre 

municipi i, per tant, difícilment ha pogut tindre en compte les noves necessitats que 

s’endevinen quant a transport públic. És més: fins i tot les primeres informacions sobre la 

intenció de la multinacional d’instal·lar-se al nostre municipi es van produir pràcticament al 

mateix temps que la publicació d’aquest Pla, i si considerem que aquest Pla de Mobilitat 

Metropolitana és un document complex que necessàriament porta mesos, fins i tot anys 
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elaborar –ja que inclou no sols la ciutat de València, sinó les necessitats quant a transport de 

més de 70 municipis de la seua àrea metropolitana i afecta a 1,8 milions de persones–, tampoc 

resulta versemblant que hagueren inclòs les noves necessitats de mobilitat a les quals 

s’enfrontarà el nostre municipi. Al seu torn, i com que el PMoMe està íntimament relacionat 

amb el Pla d’Acció Territorial de València (o PATEVAL)– l’eix fonamental del primer és la 

mobilitat i el del segon és el Territori, i tots dos es condicionen mútuament–, aquest document 

també hauria de revisar-se per a adaptar-se a les noves necessitats que s’han explicat 

prèviament. 

  Convé recordar, doncs, que aquests plans redueixen el transport públic metropolità del 

nostre municipi, i més concretament del nucli del Port de Sagunt, a la línia que denomina 

eufemísticament «MetroBús» (que no és sinó la xarxa d’autobusos que tenim en l’actualitat). 

El Pla no contempla l’arribada al nostre municipi d’un altre tipus de transport públic, proposta 

que sí que preveu per a altres municipis. Ens estem referint a la xarxa de Ferrocarrils de la 

Generalitat Valenciana (FGV), operada per MetroValència (Metro i tramvia) i la xarxa de 

Rodalia Renfe (pàgines 51 a 54 de l’ANNEX  I. ESTUDI AMBIENTAL I TERRITORIAL 

ESTRATÈGIC2  del Pla de mobilitat). 

 Vull això dir que quan les nostres necessitats de transport públic es vegen incrementades de 

manera considerable continuaran posant més i més autobusos? 

 Fins quants? Fins a 5? Fins a 10? Fins a 20? Es necessita molt poca imaginació per a 

visualitzar el col·lapse que això significaria, així com la ingent quantitat d’emissió de 

contaminants que es produiria. 

 Per l’argumentat amb anterioritat es fa necessària una revisió d’aqueix Pla de Mobilitat 

Metropolitana i del Pla d’Acció Territorial que contemple una solució definitiva al transport 

públic del Port Sagunt, que considere diferents solucions complementàries entre si, amb una 

adequada connexió cap al Nord, cap a Castelló, i amb la xarxa de ferrocarrils mitjançant el 

TREN DE RODALIA  

 

1https://politicaterritorial.gva.es/documents/163211567/359915068/PMoMeVAL_cst_2022

06+firmado.pd f/a4903d13-2a53-8b05-cc4b-1f9be0513820?t=1655889360046 

 

2https://politicaterritorial.gva.es/documents/163211567/359915068/EATE+PMoMeVAL_202

206+firmado 

.pdf/8faf7e20-0789-0b45-1c54-db2c757e7406?t=1655889336456 

(Il·lustració 1)3, i una prolongació del METROVALÈNCIA des de Rafelbunyol fins al Port 

Sagunt, passant també pels diferents polígons Parc Sagunt I i II i, per tant, pels voltants de la 

fàbrica de Volkswagen (Il·lustració 2)4, entre altres, aspecte que comunicaria la localitat tant 

amb la xarxa general de ferrocarrils com la xarxa de metro de València i tota la seua àrea 

metropolitana, amb el campus de Burjassot i amb l’aeroport. 

PER TOT L’EXPOSAT presentem davant el Ple de l’Ajuntament de Sagunt la següent 

PROPOSTA D’ACORD: 

1. INSTAR la Conselleria de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat a la 

revisió del Pla de Mobilitat Metropolitana de València (PMoMe) i del Pla d’Acció 

Territorial de València (PATEVAL), tenint en compte no sols els problemes actuals 

en la xarxa d’autobusos, sinó sobretot l’impacte poblacional que suposarà l’arribada 

de la Gigafactoria de Volkswagen al nostre municipi. 

2. Estudiar la prolongació de la línia 3 de MetroValència des de Rafelbunyol fins al 

Port Sagunt, amb parades en Parc Sagunt. 

3. Incloure la prolongació de la línia de ferrocarril i el seu tren de Rodalia fins al Port 

Sagunt tant en els plans esmentats, com en el Pla de Rodalia de la Generalitat 

Valenciana, en línia amb altres mocions i estudis ja realitzats. 

 

https://politicaterritorial.gva.es/documents/163211567/359915068/PMoMeVAL_cst_202206%2Bfirmado.pdf/a4903d13-2a53-8b05-cc4b-1f9be0513820?t=1655889360046
https://politicaterritorial.gva.es/documents/163211567/359915068/PMoMeVAL_cst_202206%2Bfirmado.pdf/a4903d13-2a53-8b05-cc4b-1f9be0513820?t=1655889360046
https://politicaterritorial.gva.es/documents/163211567/359915068/PMoMeVAL_cst_202206%2Bfirmado.pdf/a4903d13-2a53-8b05-cc4b-1f9be0513820?t=1655889360046
https://politicaterritorial.gva.es/documents/163211567/359915068/EATE%2BPMoMeVAL_202206%2Bfirmado.pdf/8faf7e20-0789-0b45-1c54-db2c757e7406?t=1655889336456
https://politicaterritorial.gva.es/documents/163211567/359915068/EATE%2BPMoMeVAL_202206%2Bfirmado.pdf/8faf7e20-0789-0b45-1c54-db2c757e7406?t=1655889336456
https://politicaterritorial.gva.es/documents/163211567/359915068/EATE%2BPMoMeVAL_202206%2Bfirmado.pdf/8faf7e20-0789-0b45-1c54-db2c757e7406?t=1655889336456
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 El Sr. Rovira presenta una esmena d’addició d’un quart punt, que diu: 

 “4. Exigir a la Generalitat Valenciana l’execució immediata del desdoblament de la CV 

309”; esmena que és assumida pel ponent. 

 

 El Sr. Gil, presenta una esmena d’addició que diu:  

“Incorporar al text del punt 2 dels acords: 

2. Estudiar la prolongació de la línia 3 de MetroValència des de Rafelbunyol tant al Port com a 

Sagunt de manera que es puga donar servei als milers de treballadors que cada dia acudiran als 

polígons industrials a treballar. En tot cas i sent conscients del complex de la prolongació, la 

Generalitat dotarà d’altres mitjans de comunicació entre els nuclis de població i els polígons 

tipus TRAM, o una altra manera àgil i sostenible de transport col·lectiu.” 

 

 Sotmesa aquesta a votació, resulta: 

 Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 4, senyors/es Moll, Gil, 

Tarazona, Soriano. Vots en contra: 6, senyors/es González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes i 

Vila. Abstencions: 13, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, 

Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos i López; per la qual cosa, el Ple de 

l’Ajuntament, per 4 vots a favor de Compromís, 6 vots en contra d’IP i VOX i 13 abstencions 

del PSOE, PP, EU, Ciutadans i Sr. López, ACORDA:  

 No aprovar l’esmena transcrita anteriorment.  

 

 Sotmesa la proposició degudament esmenada a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, 

Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

1. INSTAR la Conselleria de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat a la 

revisió del Pla de Mobilitat Metropolitana de València (PMoMe) i del Pla d’Acció 

Territorial de València (PATEVAL), tenint en compte no sols els problemes actuals 

en la xarxa d’autobusos, sinó sobretot l’impacte poblacional que suposarà l’arribada 

de la Gigafactoria de Volkswagen al nostre municipi. 

2. Estudiar la prolongació de la línia 3 de MetroValència des de Rafelbunyol fins al 

Port Sagunt, amb parades en Parc Sagunt. 

3. Incloure la prolongació de la línia de ferrocarril i el seu tren de Rodalia fins al Port 

Sagunt tant en els plans esmentats, com en el Pla de Rodalia de la Generalitat 

Valenciana, en línia amb altres mocions i estudis ja realitzats. 

4. Exigir a la Generalitat Valenciana l’execució immediata del desdoblament de la CV 

309. 

 

D.E. 2 EXPEDIENT 1221477X. OBERTURA VIGILADA DE PATIS ESCOLARS 
Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal d’IP, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent:  

  La pràctica de l’esport juntament amb una dieta sana i equilibrada són 2 pilars 

fonamentals per a tindre una bona salut física i emocional. 

  De tots és sabut que al municipi falten instal·lacions esportives on les persones puguen 

practicar esport amb el seu grup d’amics sense haver d’estar federat en cap club, per a 

mantindre’s en forma i socialitzar. 

   Des de fa diversos anys, podem observar els patis de les escoles a les vesprades i els 

caps de setmana plens de persones practicant el futbol sala sense cap mena de control. Persones 

que salten la tanca i que no tenen cap mena d’autorització per a utilitzar les instal·lacions. S’ha 
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detectat per part de les AMPA i de les direccions de les escoles, que en moltes ocasions, algunes 

d’aquestes persones entren patinets, animals, tiren papers, bosses de menjar, pipes, llandes, 

botelles de begudes alcohòliques de cristall, cristalls trencats, preservatius, burilles de tabac i 

de porros, orinen, defequen i trenquen el mobiliari. La imatge que es transmet a la ciutadania 

que passeja per la rodalia de les escoles no és la més adequada. 

  El personal de neteja de les escoles, dependent de la SAG, que sol estar de dilluns a 

divendres de 14.30 a 22.00 realitzant la seua labor, a vegades després de netejar els patis, els 

han tornats a deixar plens de brutícia i fem, sent una falta de respecte molt considerable al treball 

d’aquestes persones. D’altra banda, existeix una certa tensió en el personal de neteja que han 

de fer el seu treball als patis amb desenes de persones ocupant-lo, sense cap mena de mirament 

al seu treball. Estem parlant d’edats compreses, a vegades, entre 20 i 30 anys. 

   Això ha generat una gran preocupació en el professorat de les escoles ja que quan 

l’alumnat arriba a les 9 del matí, en moltes ocasions, i en quasi la totalitat de les escoles es 

troben amb tota aquesta brutícia descrita anteriorment. Aquesta situació genera un risc molt 

important per a la salubritat de l’alumnat ja que són xiquets i xiquetes de 3 a 12 anys que al 

moment menys pensat pot agafar-lo, sobretot en infantil. A part de la pèssima imatge de cara a 

les famílies que ofereix l’escola. 

  Per descomptat, que des de les direccions de les escoles s’han pres mesures per a netejar-

ho als matins però en nombroses ocasions no dona temps a causa de l’excés de fem i als 

diferents tipus d’obligacions. 

  També cal deixar clar que els clubs del municipi, autoritzats per les direccions i 

l’Ajuntament, utilitzen les instal·lacions de manera correcta oferint una molt bona imatge de 

practica de l’esport, de companyonia i de civisme a la comunitat educativa i a totes les persones 

que passegen per fora de les instal·lacions. 

  Algunes direccions de les escoles porten molt temps donant part a la policia però de poc 

ha servit perquè no s’ha solucionat el problema, sinó que s’ha agreujat. 

  El grau de preocupació que puga ocórrer una desgràcia és molt alt i llavors s’hauran 

d’exigir responsabilitats. 

  Des d’Iniciativa Portenya es va plantejar en el Ple de l’Ajuntament de Sagunt l’obertura 

dels patis escolars fora de l’horari escolar, en sengles mocions presentades en 2014 i 2017. En 

tots dos casos les nostres propostes van ser aprovades, i en tots dos casos van ser incomplits els 

acords, perquè cinc anys després aqueixos patis continuen tancats. 

  En Iniciativa Portenya portem anys intentant que s’òbriguen els patis escolars fora de 

l’horari escolar i amb personal de l’Ajuntament que s’encarregue d’organitzar els torns de joc 

i controlar un ús adequat, per a garantir un comportament cívic i que tots tinguen dret a poder 

utilitzar el pati perquè es puga practicar esport i evitar aquesta mala imatge que s’està generant. 

   Per tot això, es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels següents acords: 

1r. Instar l’Ajuntament de Sagunt a l’obertura dels patis escolars fora de l’horari escolar 

amb una persona responsable de l’Ajuntament per a organitzar i controlar un ús adequat de les 

instal·lacions i així fomentar la practica esportiva a totes aquelles persones que vulguen fer ús 

d’elles. 

2n. Instar l’Ajuntament de Sagunt, mentre s’estudia la possibilitat d’obrir els patis, que 

es prenguen mesures urgents, preferentment abans d’acabar aquest trimestre, per a garantir un 

ús adequat de la utilització dels patis escolars fora de l’horari lectiu per a evitar el consum 

d’alcohol, d’estupefaents, de restes de fem i cristalls, de trencaments de mobiliari, de 

preservatius, burilles…, amb la perillositat que pot generar en l’alumnat i la mala imatge que 

s’està donant de cara a la ciutadania. 

3r. Instar l’Ajuntament de Sagunt a mantindre una reunió de manera urgent amb les 

direccions de les escoles per a escoltar de primera mà la gravetat de la situació i transmetre’ls 

les mesures a prendre. 

 

Sotmesa la proposició a votació, resulta: 
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Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 23. Regidors 

absents en la votació: 2, senyors/es Fernández i Sáez. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, 

Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:  

 Aprovar la moció dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general.  

 

 

S E G O N A    P A R T: CONTROL I FISCALITZACIÓ DE L’ACCIÓ DE GOVERN 

LOCAL 
 

18 EXPEDIENT 1188679T. DONAR COMPTE RESOLUCIONS D’ALCALDIA I 

DELS SEUS REGIDORS/REGIDORES ADOPTATS DES DE LA DACIÓ DE 

COMPTES FORMULATS EN L’ANTERIOR SESSIÓ 
Considerant que l’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 

Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, estableix 

que l’alcalde donarà compte succinta a la corporació, en cada sessió ordinària del Ple, de les 

resolucions que haguera adoptat des de l’última sessió plenària ordinària perquè els regidors 

coneguen el desenvolupament de l’administració municipal o a l’efecte del control i 

fiscalització dels òrgans de govern, previstos en l’article 22.2.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, 

Reguladora de les Bases del Règim Local.  

Considerant així mateix l’estructura d’ordre del dia de les sessions ordinàries del Ple de 

la corporació prevista en l’article 86 del vigent Reglament Orgànic Municipal d’aquest 

Ajuntament. 

 

Per tot això, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de l’Alcaldia i de 

les seues regidores i regidors delegats adoptades des de la dació de comptes formulada en 

l’anterior sessió plenària de caràcter ordinari que es va celebrar el dia 27.10.2022 i que es 

relacionen a continuació: 

 

Des de la número 7424 de 14 d’octubre, fins la número 8208 del 11 de novembre de 

2022. 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 

 

19 EXPEDIENT 1089224M. DONAR COMPTE COST EFECTIU DELS SERVEIS 

EXERCICI 2021 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa d’Economia i Organització Municipal, 

celebrada el dia 17 de novembre de 2022, es dona compte del següent: 

“Establida en l’Ordre HAP/2075/2014 que desenvolupa l’article 116 Ter de la Llei 7/1985, 

reguladora de les Bases del Règim Local, l’obligació d’elaborar i comunicar la informació sobre 

el cost efectiu dels serveis locals, abans del 01 de novembre de cada any. 

Elaborat per l’Oficina Pressupostària la determinació del cost efectiu dels serveis locals 

per a l’exercici 2021 i emplenada en la plataforma habilitada a aquest efecte en data 28 d’octubre 

de 2022. 

Atés que la informació sobre el cost efectiu dels serveis es considera rellevant tant per a la 

ciutadania, com per al coneixement pel ple de la corporació. 

 

Per tot això, 

PRIMER: Es dona compte de l’informe elaborat i l’Annex que conté els càlculs, el resum 

dels Costos Efectius obtinguts és el que s’indica a continuació: 
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COST EFECTIU DELS SERVEIS LOCALS EN L’EXERCICI 2021 

 

1. Serveis de prestació obligatòria esmentats en els articles 26.1 i 36 de la Llei 7/1985 

(ANNEX I de l’Ordre) 
 

 

Grup de programa Descripció 
COST EFECTIU 

2021 

165 Enllumenat públic 2.025.751,95 

164 Cementeri 335.935,00 

1532/150P Pavimentació de les vies públiques 2.552.935,11 

3321/330P Biblioteca pública 993.561,70 

135/130P Protecció civil 42.434,96 

231 

Avaluació i informació de situacions de necessitat 

social i l’atenció immediata a persones en situació o 

risc d’exclusió social 

5.273.011,65 

342/340P Instal·lacions esportives d’ús públic 4.486.300,98 

4411/440P Transport col·lectiu urbà de viatgers 987.064,05 

1721/170P Medi ambient urbà 2.211.214,10 

 

2. Serveis derivats de l’exercici de les competències esmentades en els articles 7, 25.2 i 27 de 

Llei 7/1985 (ANNEX II de l’Ordre) 

 
 

SEGON: El cost efectiu dels serveis any 2021 es publicarà així mateix en la Web de 

l’Ajuntament de Sagunt en l’apartat corresponent a la informació economicofinancera.” 

 

Per trot això, el Ple queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 

 

20 EXPEDIENT 1109800P. INFORMACIÓ AL PLE III TRIMESTRE 2022 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa d’Economia i Organització Municipal, 

celebrada el dia 17 de novembre de 2022, es dona compte del següent: 

Grupo de 

programa
Descripción 2.021

151/150P Urbanismo: planeamiento, gestión, ejecución y disciplina urbanística 2.408.000,98

336/330P Protección y gestión del Patrimonio histórico 504.676,44

1521/150P Promoción y gestión de la vivienda de protección pública con criterios de sostenibilidad financiera 33.794,52

45 Infraestructura viaria y otros equipamientos de titularidad de la entidad local 1.116.269,43

132/130P Policía local 6.792.617,42

432/430P Información y promoción de la actividad turística de interés y ámbito local 913.217,30

4312/430P Abastos, mercados, lonjas 675.261,43

4313/430P Comercio ambulante 20.888,94

311 Protección de la salubridad pública 533.550,42

341/340P Promoción del deporte 3.662.151,99

337/330P Instalaciones de ocupación del tiempo libre 1.034.258,71

334/330P Promoción de la cultura 1.849.563,11

333/330P Equipamientos culturales 480.048,18

325/320P Participar en la vigilancia del cumplimiento de la escolaridad obligatoria 206.348,20

321/322/320P
Cooperar con las Administraciones educativas correspondientes en la obtención de los solares 

necesarios para la construcción de nuevos centros docentes
2.920.362,52

323/324/320P
Conservación, mantenimiento y vigilancia de los edificios de titularidad local destinados a centros 

públicos de educación infantil, de educación primaria o de educación especial
5.127.393,28

491/492
Promoción en su término municipal de la participación de los ciudadanos en el uso eficiente y 

sostenible de las tecnologías de la información y las comunicaciones
391.003,21

164 Actividades funerarias 335.935,00

342/340P Instalaciones deportivas 3.676.289,68
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“En compliment del que s’estableix en l’art. 207 del Text Refós de la Llei Reguladora de 

les Hisendes Locals, i de conformitat amb el que es disposa en la base 98 d’Execució del 

Pressupost s’adona de la informació trimestral corresponent al tercer trimestre de l’any en curs 

sobre: 

 

1. Pressupost de l’Ajuntament de Sagunt 

1.1. L’Execució del Pressupost (despeses i ingressos) de l’Ajuntament 

1.2. Moviments i situació de la Tresoreria 

1.3. Relació de Modificacions de Crèdit realitzades en el període 

 

2. Informe estabilitat pressupostària 

3. Informes morositat Ajuntament i Consell Local Agrari (CLA) 

4. PMP (Ajuntament, CLA, SAG, Fundació i Aigües de Sagunt) 

5. Calendari de Tresoreria Ajuntament i CLA” 
 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

 

PRECS I PREGUNTES 
 

En l’apartat de precs i preguntes intervenen els següents Srs./es regidors/es:  

 

-Pren la paraula el Sr. López manifestant que si bé és cert que va dir que no anava a 

redundar en aquest tema, la veritat és que la situació el requereix perquè hui fa un any que es 

va començar amb aquesta qüestió i tornarà a formular la pregunta fent un xicotet recordatori de 

l’ocorregut.  

En el Ple de novembre de 2021 va presentar la primera moció en relació amb les lletres 

corpòries de Sagunt i el Port de Sagunt, moció que es va aprovar amb unanimitat, i el Sr. Rovira 

i la Sra. Antonino van votar a favor perquè era una qüestió que tenien avançada i que tenien 

una consulta per a demanar una subvenció i que era qüestió de temps que les lletres es posaren. 

Al març va preguntar en comissió informativa i se li va dir que Costes havia dit que aquestes 

lletres no es podien posar per un tema de seguretat dels ancoratges, va demanar aqueix informe 

i li van dir que la consulta havia sigut telefònica, que havia sigut un error i que aqueixos 

informes no existien. El 27 de maig va portar un correu signat per la responsable de costes que 

gestiona aquests temes i va desmentir a la Sra. Antonino dient que ningú del seu departament 

havia fet cap consulta ni formal ni verbalment. Davant la incomoditat de la pregunta el Sr. 

Alcalde va dir que no tenia obligació de respondre, així i tot va eixir i li va passar el problema 

al Sr. Rovira. El 28 de juny es va tornar a preguntar per aquest tema, i en aqueixa ocasió la Sra. 

Antonio li va demanar disculpes i li va reconéixer que s’estava demorant la resposta i li constava 

que el departament de turisme estava treballant i que en uns dies li donarien la resposta. Al 

setembre es va tornar a preguntar una altra vegada i es va incloure una altra pregunta sobre les 

caravanes i en aqueixa ocasió no va arribar a respondre. En aquest any s’han posat lletres a 

Almenara i a Puçol. Torna de nou a formular la pregunta, segueix la Sra. Antonino reiterant-se 

en la seua afirmació que hi ha uns informes de costes que impedeixen que es posen les lletres 

al municipi o reconeixerà que aqueixos informes no existeixen i va dir quins són els vertaders 

motius pels quals no es posen les lletres? 

-La Sra. Antonino indica que respondrà per escrit.  

 

 I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la Presidència clou la sessió a les 23 hores, 

de tot això, com a secretari general, en done fe. 

 

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE 


